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UDRU@EWE @ENA ”NEOLIT”

SlEdi ”SlAVSKi KolA~”

Drugu godinu za redom Udru`ewe `ena “Neolit“ iz
Star~eva nastavqa tradiciju i organizuje manifestaciju “Na-
jlep{i slavski kola~“. Manifestacija }e se odr`ati u Domu
kulture u nedequ, 12. februara, sa po~etkom u 14 ~asova. 

- O~ekujemo veliki broj u~esnika, udru`ewa i pekara.
Bi}e organizovan bogat kulturno-umetni~ki program. Ovim
putem pozivamo na{e sugra|ane da do|u i da se svi dru`imo tog
dana - ka`e  Qiqana Zari}, ”Neolita”. Svi oni koji `ele da
u~estvuju mogu se prijaviti na telefon: 061/620-71-31.

DRU[TVO P^ELARA ”STAR^EVO”

MEdonoSni pojAS
Krajem jula pro{le godine, u na{em mestu odr`an je

skup predstavnika ju`nobanatskih p~elara. Tom prilikom,
u~e{}e na skupu uzela je velika ve}ina ju`nobanatskih
p~elarskih udru`ewa.  Tada je dogovoreno da se zatra`i od
nadle`nih da se u odabiru sadnica za vetroza{titne pojaseve
uvedu medonosne sadnice sa najmawe 40% u~e{}a. Taj predlog
upu}en je nadle`nima u pokrajnskom Sekretarijatu za poqo-
privredu i {umarstvo. Odgovor je u me|uvremenu stigao -  da oni
nisu za to nadle`ni. Isti zahtev poslat je i na adresu “Vojvod-
ina{uma“ i pan~eva~kom “Zelenilu“. 

- Do sad nismo dobili nikakav odgovor. Poslato je i
lokalnoj samoupravi, ali odgovora nema. Predstavnici
p~elarskih dru{tava pitaju {ta je sa preedlogom. Da li je pri-
hva}en ili ne. Znamo samo da smo dali jedan mnogo  dobar pred-
log - ka`e Kosta A}a, predsednik star~eva~kih p~elara.

On dodaje da svi pozdravqaju ovakav predlog, lep{e je
imati cvet bagrema, lipe, kestena, sibirskog bresta i drugog
medonosnog drve}a. Ovakvi predlozi imaju vi{estruke koristi.
P~elari Star~eva, ina~e, nastavqaju sa svojim aktivnostima.
Svake srede, od 17 sati, Dru{tvo odr`ava sastanke, predavawa,
i tribine, kao i obuku p~elara. U nedequ, 29. januara, u Sve~anoj
sali Mesne zajednice Star~evo, predavawe je odr`ao mr. @arko
Stepanovi}, magistar vojnih nauka, apiteraput-p~elar.

AKCIJA CRVENOG KRSTA

dobrovoqno davawe krvi
Polovinom januara organizovana je jo{ jedna akcija do-

brovoqnog davawa krvi. U saradwi sa Crvenim krstom Pan~evo,
lekari iz slu`be za transfuziju pan~eva~ke bolnice, na ~elu
sa dr Svetlanom Drobwakovi}, de`urali u ponedeqak, 16. janu-
ara. I pored izuzetno niskih temperatura, tog ledenog prepod-
neva, desetak na{ih sugra|ana odazvalo se pozivu i doniralo
ovu dragocenu te~nost. 

JKP “STAR^EVAC“ UPOZORAVA

pRoblEM ToploTnih puMpi

Grejawe objekata koje za osnovu imaju toplotne pumpe,
naizgled nema dodirnih ta~aka sa kanalizacijom. Ali, kada se
toplotna pumpa instalira na neodgovaraju}i na~in, tj. kada
umesto dva bunara (jednog iz koga se voda izvla~i i drugog u koji
se voda vra}a u zemqu) koristi samo jedan, i to onaj koji crpi
podzemne vode, vi{ak vode nesavesni korisnici toplotnih
pumpi prazne u kanalizacionu mre`u. Koja je to koli~ina vode
govori podatak da 15-20 instaliranih toplotnih pumpi u kanal-
izacionu mre`u ubacuju toliko kubnih metara vode koliko celo
Star~evo, odnosno 1000 prikqu~enih korisnika zajedno! Ovakve
aktivnosti stvaraju dva problema: prvi se ogleda u tome da je ve}
sad, ovakvim postupawem, dostignut gorwi projektovani nivo s
koli~inom vode koju kanalizaciona mre`a mo`e da primi,
odnosno da pre~ista~ preradi. Drugo, problem je u tome {to je
voda iz toplotnih pumpi relativno ~ista, a takva, s obzirom da
bakterije vr{e pre~i{}avawe, dovodi do wihovog uni{tavawa,
odnosno do naru{avawa ~itavog sistema.

- Zbog svega navedenog, a u ciqu obezbe|ewa uslova za
daqi normalni rad celokupnog kanalizacionog sistema, pozi-
vam sve one, korisnike toplotnih pumpi, da sami, ili u saradwi
sa Javnim komunalnim preduze}em, na|u na~in da se nastali
problem re{i na obostrano zadovoqstvo. U suprotnom, kako su
navedene aktivnosti zabrawene i po va`e}im propisima, Pre-
duze}e }e biti primorano da, radi za{tite poslovawa, tra`i
pomo}, za{titu i postupawe nadle`nih dr`avnih organa, ka`e
Milan Ba~ujkov, direktor JKP-a “Star~evac“.

DRU[TVO GOLUBARA 

pRoSlAVqEnA SlAVA

Golubarsko dru{tvo SRB 461 “Bogojavqawe“ iz
Star~eva u petak, 19. januara, obele`ilo je svoju slavu. Pored
~lanova udru`ewa, slavskoj ve~eri su prisustvovali gosti gol-
ubarskih udru`ewa iz Pan~eva i Omoqice kao i prijateqi ovog
udru`ewa. Nakon se~ewa slavskog kola~a protojerej Zoran
Maleti} je doma}inima i wihovim gostima po`eleo jo{ vi{e
takmi~arskih uspeha o kojima }emo pisati nakon redovne
godi{we skup{tine golubarskog dru{tva “Bogojavqawe“.

Sa pro{logodi{we izlo`be

Slavski kola~

 Saznajemo

� JKP “Star~evac“ priprema utu`ewe svih onih korisnika
koji imaju neizmirene obaveze po ugovoru za prikqu~ak na
kanalizacionu mre`u, kao i svih onih koji imaju neple}ene
mese~ne ra~une za kori{}ewe kanalizacije otpadnih voda.
JKP “Star~evac“ jo{ jednom poziva na izmirewe obaveza pre
utu`ewa.
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ODR@ANA JO[ JEDNA SEDNICA SKUP[TINE MESNE ZAJEDNICE

usvojen plan za 2017. godinu
Prva ovogodi{wa redovna sed-

nica Skup{tine Mesne zajednice
Star~evo odr`ana je u ~etvrtak, 12. janu-
ara. Sednici su prisustvovali: Aca Dim-
itri}, Petar Andreji}, Jova Bajer, Mi{a
Sokolovi}, Milan Antonijevi}, Anton
Deninger, Dalibor Adamov, Goran Sto-
janovi}, Zorica Kali}anin, Miroslav
Ku`et, Mi}o Jakovqevi} i Radomir
Stankovi}, kao ~lanovi Skup{tine, kao
i predsednica i ~lan Izvr{nog odbora
Skup{tine MZ Star~evo Vesna Ra-
dosavqevi} i @eqko Terzi}, zatim
odbornik Skup{tine Grada Pan~eva Vit-
omir Filipovi} i direktor JKP-a
“Star~evac“ Milan Ba~ujkov.

Sa obzirom na to da je sednici
prisustvuje dovoqan broj ~lanova
Skup{tine (12) za rad i odlu~ivawe,
predsedavaju}i je predlo`io a
Skup{tina jednoglasno prihvatila
slede}i dnevni red:

1. Usvajawe zapisnika sa predhodnih sed-
nica;
2. Usvajawe Finansijskog izve{taja 
MZ Star~evo za 2016. godinu;
3. Usvajawe Finansijskog plana 
MZ Star~evo za 2017. godinu i
4. razno

Zapisnici sa telefonskih sed-
nica od 13. decembra i od 6. januara usvo-
jeni su sa jednim glasom protiv dok su svi
ostali zapisnici usvojeni jednoglasno.

Pod drugom ta~kom, nakon kra}e
rasprave o primedbama na neop{irnost
izve{taja jednoglasno je doneta slede}a
odluka: - usvaja Finansijski izve{taj
Mesne zajednice Star~evo za 2016. godinu.

Pod tre}om ta~kom, nakon
poja{wavawa pojedinih stavki jedno-
glasno je doneta slede}a odluka: - usvaja
se Finansijski plan Mesne zajednice
Star~evo za 2017. godinu. Ovim Planom
obezbe|ena su sredstva za normalno
funkcionisawe Mesne zajednice u 2017.
godini. Pored sredstava za redovne ak-
tivnosti predvi|eno je i 500.000 dinara
za daqe projektovawe rekonstrukcije

ulica u nasequ. Finansijski plan
“te`ak“ je 7,5 miliona dinara i u istom
je obimu kao i u 2016. godini. Pored ovih
sredstava, buxetom Grada Pan~eva
obezbe|eno je 20 miliona dinara za
radove na drugoj fazi ure|ewa Trga ne-
olita ({etali{te sa pokrivenom pija-
com), zatim 1,2 milona dinara za zamenu
kotla za grejawe u Osnovnoj {koli, dva
miliona dinara za projektovawe nove
fiskulturne hale kao i sredstva za ot-
varawe muzeja i snimawe dokumentarnog
filma o neolitu.

Pod ta~kom razno, jednoglasno
su donete slede}e odluke:
- da se usvoji ponuda agencije “Global
media“ iz Pan~eva i da se sa pomenutom
firmom zakqu~i Ugovor o odr`avawu i
a`uriranju sajta Mesne zajednice i da se
u tu svrhu odobre sredstva u iznosu od
80.000 dinara na godi{wem nivou;
- da se usvoji ponuda agencije “Global
media“ iz Pan~eva za zakup hostinga i da
se u tu svrhu odobre sredstva u iznosu od
12.000 dinara na godi{eem nivou;

-  da se usvoji ponuda {tamparije “Grafo-
kolor 84“ i da se sa pomenutom firmom
zakqu~i Ugovor o {tampawu dela tira`a
novina i da se u tu svrhu odobre sredstva
u iznosu od 475.200 dinara na godi{wem
nivou;
- da se gradskoj ve}nici za zdravstvo uputi
zahtev za postavqawe adekvatne rampe za
invalide kod Ambulante;
-  da JKP “Star~evac“ dostavi ponudu za
izradu prenosnih za{titnih ograda i bi-
ciklisti~kih parkinga za potrebe MZ
Star~evo.

Doneta je na~elna odluka o
odr`avawu kupoprodajnih sajamskih
izlo`bi na Trgu neolita nakon ure}ewa
zelene pijace u zavisnosti od potreba
stanovni{tva i mogu}nosti prenosnih
pija~nih tezgi.

Na sednici je konstatovana os-
tavka zamenika predsednika Izvr{nog
odbora Skup{tine Mesne zajednice
Star~evo, @ive \uri{i}a a ~lanovi
Skup{tine su mu se zahvalili na
dosada{wem radu.

Skup{tina MZ Star~evo

Red vo`we ATP-a
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Na mestu direktora
“Zelenila“ ve} ste bili u pe-
riodu od 2005. do 2012. godine.
Koliko }e Vam to olak{ati
daqi rad sada kada ste ponovo
na ~elu ovog preduze}a?

- Olak{a}e mi dosta.
Ovo preduze}e u kojem radim
od 1996. godine dobro pozna-
jem. Prethodno iskustvo je
veoma dragoceno za nastavak
rada na poziciji direktora,
ali u svakom vremenu imamo
neke nove izazove, neke nove
stvari koje }e se svakodnevno
re{avati, dodavati, oduzi-
mati, shodno prilici kako se
mogu re{avati.

Kako }e izgledati
briga o vetroza{titnim poja-
sevima u Pan~evu i da li }e
vetroza{titni pojas biti
podignut i ka Star~evu?

- Veoma sam ponosan
na vetroza{titni pojas.
Svako ko putuje na relaciji
izme|u Pan~eva i Star~eva,
odnosno ka takozvanim ju`nim
selima, mo`e videti da je taj
vetroza{titni pojas prema
Vojlovici, koji se vidi sa
puta, u veoma dobrom stawu,
izuzetno dobro odr`avan i
ure|en i da su stabla tu u jako
dobroj fiziolo{koj kondi-
ciji. Mislimo da tu ne treba
stati. Re{ava se jedan
vetroza{titni pojas posled-
wih nekoliko godina ka
Topoli. Mawe je uo~qiv sa
puta obi~nim gra|anima, ali
ko god `eli mo`e skrenuti s
puta pored “Tehnogasa“ da
vidi u kakvom je stawu. Tako|e
se dobro odr`ava i mislim da
}e ovaj vetroza{titni pojas,
nakon mnogih drugih koji su
unazad ra|eni, opstati, pre
svega, zahvaquju}i brizi “Ze-
lenila“. U narednom periodu
mislimo da taj nivo
odr`avawa dodatno
podignemo. Ideja da se uradi
vetroza{titni pojas prema
Star~evu je veoma dobra, ali

ona mora pote}i iz Urbanizma
odnosno s pozicije qudi koji
rade strate{ke planove po
pitawu izgradwe
vetroza{titnih pojaseva ili
neke urbane izgradwe. U
svakom slu~aju, mi u “Zele-
nilu“ bismo tu ideju i akciju
podr`ali u potpunosti.

Da li }e se iza}i u
susret Star~evcima oko
postavqawa cvetnih insta-
lacija poput onih koje se
postavqaju u gradu? Pro{le
godine “Zelenilo“ je
postavilo jednu mawu insta-
laciju na Trgu neolita koja se
veoma dopala Star~evcima i
wihovih gostima.

- Kako da ne. Ja li~no
imam poseban senzibilitet
prema Star~evcima kad vidim
koliko vode ra~una o svom
mestu. Ta~no se vidi da su
veoma pa`qivi i pridaju
va`nost svakom detaqu po
pitawu ure|ewa javnih
povr{ina, tako i javnih ze-
lenih povr{ina. Shodno
svemu tome sigurno }emo
iza}i u susret svim akcijama u
skladu sa na{im mogu}nos-
tima i koliko mi budemo
mogli.

Prema planu
ko{ewa, da li ve} sada znate u
kom obimu }e tokom 2017. go-
dine biti organizovano
ko{ewe trave du` puta L1
(Pan~evo - Banatski Bresto-
vac) i ko{ewe oko bicik-
listi~ke staze koja vodi od
Petrohemije do Star~eva?

- Ko{ewe se u tom
delu, od Petrohemije ka
Star~evu, uobi~ajeno radi dva
puta godi{we. Mislim da
}emo ove godine poja~ati
ko{ewe, bar na tri puta
godi{we, da ta biciklisti~ka
staza uz fabrike ju`ne zone do
Star~eva bude ure|ena. Ta
staza je obuhva}ena Planom i
programom ko{ewa za ovu god-

inu. Kada pri~amo o regional-
nom putu od Pan~eva do Ba-
natskog Brestovca, taj deo je
obuhva}en drugim planom,
koji nije u na{oj nadle`nosti.
Jeste u na{oj nadle`nosti u
segmentu odr`avawa
vetroza{titnih pojaseva.
Moramo videti koliki je
novac izdvojen. Ovog trenutka
taj novac nije adekvatan ni
srazmeran iznosu koji je bio
pro{le godine. U skladu sa
tim pona{a}emo se
doma}inski i radi}emo maksi-
malno koliko mo`emo za taj
iznos novca.

U kojoj fazi je
izrada katastra zelenih
povr{ina? S obzirom da je
“Zelenilo“ posledwih god-
ina intenzivno radilo na
ozelewavawu grada, da li se
zna koliki je procenat ze-
lenih povr{ina na teri-
toriji Pan~eva?

- Katastar je jedna
`iva stvar i veoma te{ko je
definisati u kojoj je fazi
trenutno. Svakodnevno se
mewa, a to zna~i da svako sta-
blo koje samo padne ili se
ise~e ili se usadi neko novo
stablo na teritoriji grada
Pan~eva mora se uneti u katas-
tar. Prethodnih godina ekipa
katastra je vredno i neumorno
radila na popuwavawu doku-
mentacije i tih takozvanih
podloga javnih zelenih
povr{ina kako bi ono bilo
{to verodostojnije u
stvarnosti. Ima tu jo{ puno
posla, to je jedan vrlo
ozbiqan projekat koji svaki
grad mora da ima. Pan~evo je
dosta ispred mnogih drugih
gradova po pitawu katastra
zelenih povr{ina. U Pan~evu
je trenutno procenat zelenih
povr{ina ispod 30% {to je
nedovoqno. S tim procentima
se svakodnevno borimo i
poku{avamo i da sa
nadle`nima u Gradu, gde za-

ista imamo podr{ku po tom
pitawu, pove}amo zelene
povr{ine. U skladu sa tim
radimo neke nove parkove u
okviru javnih zelenih
povr{ina i podi`emo
vetroza{titne pojaseve koji
tako|e ulaze u procenat ze-
lenih povr{ina.

Od 2016. godine
odr`avawe i briga o
Powavici je u nadle`nosti
JKP-a “Zelenilo“, a za te
namene iz gradskog buxeta izd-
vojeno je 12 miliona dinara.
[ta je sve predvi|eno planom
upravqawa Powavicom u ovoj
godini?

- Powavica je
ozbiqan eko sistem izuzetno
zna~ajan za na{u sredinu i to
su sad sve po~eci. Ta sredstva
koliko god nekom izgledala
velika su po~etna sredstva
koja bi narednih godina tre-
balo da, ukoliko uradimo sve
{to mislimo da uradimo, da se
uvi{estru~e zbog potencijala
koje Powavica ima za na{u
sredinu. U ovoj godini }e se
pre svega i}i na organizovawe
~uvarske slu`be, ko{ewe pri-
obaqa i re{avawe pla`a u Ba-
natskom Brestovcu i
Omoqici. To su po~eci, a vre-
menom }emo razvijati.
Moramo kupiti jedno plovilo
kojim se teritorija Powavice
mo`e kontrolisati. Ideja nam
je da je proglasimo ri-
bolovnim podru~jem da bi se
moglo lak{e kontrolisati, da
se zaustavi neorganizovani,
divqi ribolov. Ho}emo da
za{ti}ene prirodne vrste
koje su tu ve} dugo, zlatni
kara{ ili vidra, dobiju na
ve}em zna~aju.

Zelenu pijacu ko-
riste jednako i stanovnici
grada i naseqenih mesta. Bro-
jne promene su u~iwene
posledwih desetak godina.
[ta je ono {to }e biti ra|eno
na Zelenoj pijaci u ovoj go-
dini?
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Danilo Bjelica,
vd DIREKTORA JKP-a “ZELENILO“

Ambiciozni planovi

intervju

Pi{e: 

Violeta 

Jovanov-Pe{tanac
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- Iskqu~ivo }emo se
baviti infrastrukturnim
radovima, gde mislim na
popravke i podizawe nivoa
kvaliteta usluge, ure|ewe
tezgi i platoa. Ovog trenutka
nemamo dovoqno sredstava da
se bavimo natkrivawem Ze-
lene pijace. Ne znamo da li }e
biti novca naredne godine,
ali danas nemamo kapacitet za
to. Poku{a}emo da
Pan~evcima svake subote i
nedeqe damo neki sadr`aj koji
}e obogatiti rad Zelene pi-
jace.

Koliko ste zadovo-
qni procentom zakupa tezgi
na Zelenoj pijaci? Ho}e li se
u ovoj godini mewati cene za-
kupa i na~in licitirawa
tezgi?

- Na~in licitirawa
tezgi se sigurno ne}e mewati
jer je trenutni na~in odli~an.
Nisu koverte, ve} se
neposredno i li~no licitira
kao i na pijaci Aerodrom.
Pokazalo se da je to najis-
pravniji, najpo{teniji i na-
jkorektniji na~in
licitirawa, kada svi zain-
teresovani za neku tezgu u|u u
kancelariju i li~no,
neposrednim ~inom liciti-
rawa dobiju ili izgube pravo
na zakup neke od tezgi. Nismo
zadovoqni procentom zakupa
tezgi na Zelenoj pijaci, imamo
blagi trend osloba|awa tezgi
od zakupa. To nije jo{ uvek
tako dramati~no. Zelena pi-
jaca }e uvek `iveti i biti tu,
a u kom obimu pokaza}e vreme.
Na{e je da nekim sadr`ajima
to animiramo i da zaustavimo
trend pada zakupa, ali shodno
situaciji i kretawima
dru{tva kako u Srbiji tako i
u svetu, vreme }e pokazati gde
}e biti zelene pijace. Cene
zakupa }e najverovatnije biti
pove}ane tokom godine, prema
Odluci Vlade Republike Sr-
bije. Kako se druge komunalne
usluge budu odnosile prema
tim procentima, tako }emo se
i mi odnositi ubudu}e. U ovom
trenutku ne mogu da ka`em
ta~no kada }e biti pove}ane
cene zakupa i za koliko, jer
~ekamo Odluku Vlade Repub-
like Srbije.

Na koji na~in JKP
“Zelenilo“ sara|uje sa javno-
komunalnim preduze}ima u
naseqenim mestima?

- Nemamo direktnu i
jasnu saradwu sa wima, ali
imamo na~in da nam se obrate
pismenim putem. Shodno
na{im mogu}nostima Nad-
zorni odbor “Zelenila“
odobrava ili ne odobrava
pomo}. To je trenutno jedini
na~in po{to drugih zakonskih
osnova za saradwu nemamo.
Poma`emo gde mo`emo i ko-
liko mo`emo u skladu sa
na{im mogu}nostima.

U kakvom stawu su
pan~eva~ka grobqa i {ta je
prioritet od radova kako bi
ova komunalna usluga i daqe
bila na zadovoqavaju}em
nivou?

- Pan~eva~ka grobqa
su u dobrom stawu, odr`avana
su, ure|ena, {to gra|ani
prime}uju i komentari{u na
pozitivan na~in. Prioritet
nam je pro{irewe Novog
grobqa, jer kao {to vidite,
stopa smrtnosti u ovom zim-
skom periodu je izuzetno vi-
soka i Pan~evu }e za oko
godinu i po dana biti
neophodne nove povr{ine za
sahrawivawe. “Zelenilo“ u
ovim zimskim danima ima
dosta posla kada je sahraw-
ivawe u pitawu, zbog pove}ane
smrtnosti, a fizi~ki maksi-
mum koji mo`e da se uradi je
{est sahrana dnevno. Ukoliko
svakodnevno imate vi{e umr-
lih, ne mo`e se raditi dan za
danom sahrana, mora se neki
dan sa~ekati. Taj period i
daqe nije dramati~an, iznosi

tri do ~etiri, eventualno pet
dana ako je nedeqa u pitawu,
ali to je vrlo retko i u pitawu
su pojedina~ni slu~ajevi.
Poja~ali smo grobarsku
slu`bu, iz nekih drugih rad-
nih jedinica smo povukli
qude koji mogu taj posao da
rade.

Treba li Pan~evu
robna pijaca Aerodrom,
odnosno buvqak? Mo`e li se
o~ekivati ure|ewe ovog pros-
tora?

- Voleo bih da
Pan~evci odgovore na to
pitawe, ali prema ozbiqnom
prometu koji i daqe ima ova
pijaca, s obzirom da se i daqe
tu Pan~evci obla~e ili
kupuju neke druge
potrep{tine, smatram da je
potreban. Potrebno je i

ure|ewe tog prostora. Dugo je
nedostatak prostora za pro-
daju bio ko~nica za wegovo
ure|ewe. Sada, na `alost,
imamo dosta slobodnih tezgi,
ali i pored toga buvqak ko-
rektno funkcioni{e.
Razmi{qamo i poku{a}emo da
uredimo prodaju na robnoj pi-
jaci Aerodrom u nekom nared-
nom periodu. To je vrlo
osetqiva tema, da se ne
naru{e neki parametri koji
su jako bitni zakupcima na
samoj teritoriji robne pijace
Aerodrom i u skladu s tim
moramo voditi ra~una da svi
budu zadovoqni. Neke stvari
su, na `alost, potreba na{ih
sugra|ana, i shodno tome se
treba postaviti racionalno, a
u okviru toga dati maksimum
da se to uredi da li~i na jednu
lepu i ozbiqnu pijacu. 

Danilo Bjelica

SUBOTOM I NEDEQOM PENZIONERIMA

10% POPUSTA!
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[etwa po Trgu na minus 10 (foto: Jelena [ic)

Ledio se i Dunav kod Miqa 
(foto: Mili Homemaster facebook)

Badwak - nije hladno pored vatre (foto: facebook)

Igra na zale|enom Nadelu (foto: facebook)

^isti se sneg ispred
firme (foto: V. Terzi})

Sankawe (foto: Lidija
Milo{evi}, facebook)

U sred zime - duga nad Star~evom Sne{ko (foto: B \uki})
Sankawe, ali kolima

(foto: facebook)

zziimmaa

u Star~evu
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ANKETA SN: Kako podnosite ovogodi{wu zimu?

Zima, zima, e pa {ta je... Zima, zima, e pa {ta je... 
Ve} gotovo dva meseca na{e podnebqe okovano je ledom. Ledeni dani, kada se temperatura ne di`e iznad nultog

podeoka mnogima smetaju. Ali, ima i onih kojima zima prija, jer je to - prirodno

Neboj{a \eki}, Goran Kova~i}, Goran Petrovi}, \or|e Popovi}

Milo{ Savi}, Marka Milinkovi}, Sowa Gecin, Miodrag Risti}

Milo{ Savi}:
- Prija mi zima i dobro je pod-
nosim, ne smeta mi. U kondi-
ciji sam jer svakodnevno
odlazim na probe folklora,
gde se svi dobro zagrejemo.
Odgovara mi promena
godi{wih doba tako da nemam
nikakvih problema sa zimom.

Marka Milinkovi}:
- Zima kao zima mi ne smeta
ali je ne volim zbog posla,
radim u parking servisu tako
da ceo radni dan provedem
napoqu. Nevezano za posao
koji obavqam, mislim da je
dobro da malo zazimi zbog
op{teg zdravqa qudi, {to se
gripa ti~e i vazduha koji se
tokom zime pro~isti. Gener-
alno, volim sva godi{wa doba.

Sowa Gecin:
- Zimu volim samo zbog dece
jer ona u`ivaju u zimskim
igrama. Kao roditeq dvoje
dece, tokom zime imam dosta
finansijskih izdataka {to se
ogreva ti~e. Finansijski
gledano, zima je optere}ewe
na ku}ni buxet a sa druge
strane - za decu je radost. U
pitawu je godi{we doba na
koje nemo`emo uticati,
voleli ili ne, svake godine
imamo zimu.

Miodrag Risti}:
- Veoma lo{e podnosim zimu,
ta~nije ne podnosim je. Me-
tereolo{ke prognoze uop{te
ne pratim jer se pokazalo puno
puta da su neta~ne. Volim
leto. [to se mene ti~e, zime
ne treba uop{te da bude. Kad
je zdravqe u pitawu, ne treba
nam zima: postoji pregr{t
dr`ava koje nikada nisu
videle sneg pa qudima ni{ta
ne fali. Na kraju, ne uti~em ja
na vremenske prilike.

Neboj{a \eki}:
- Podnosim zimu i volim je
ali mislim da u vremenu
tehnolo{kog razvoja ne
mo`emo dozvoliti da neke
ulice ne budu bezbedne i
o~i{}ene od snega. Treba uti-
cati na sva doma}instva da
po~iste sneg ispred svojih
ku}a jer pe{aci se kre}u pute-
vima predvi|enim za automo-
bile a to je jako opasno.
Svakodnevno smo svedoci
raznih povreda u zimskom pe-
riodu.

Goran Kova~i}:
- Blagovremeno pripremqen
ogrev - i nema problema {to
se zime ti~e. Kada sam bio
dete, u zimskim danima je bilo
vi{e dru`ewa nego danas ili

je to samo moje mi{qewe...
Danas, tokom zime, odr`avam
sto~ni fond i pripremam se
za prole}ne poqoprivredne
radove. Porodi~no
pose}ujemo rodbinu i pri-
jateqe na slavama, tako isto
oni do|u kod nas na krsnu
slavu, bitno je da se qudi
dru`e.

Goran Petrovi}:
- Po{to sam roditeq dvoje
dece, zbog wih volim zimu.
Kad god imamo priliku i kada
ima snega, provodim vreme
napoqu sa decom. Sa druge
strane, ne volim sneg zbog
posla, po{to sam voza~
kamiona zima donosi i mnogo
rizika u saobra}aju a ~esto

ima situacija kada na velikom
minusu bukvalno promrznem
poku{avaju}i da oslobodim
kamionsku prikolicu iz snega
ili da stavim lance na gume.

\or|e Popovi}:
- Nisam qubiteq zime zbog
toga {to radni dan provodim
napoqu. Vaqa malo da zazimi
kao {to u prole}e vaqa da ima
ki{e. Ja sam ~ovek u godinama
i to je jedini razlog zbog kojeg
ne volim zimu, zimi su malo
ve}i finansijski izdaci ali
ja ne mogu da uti~em na vre-
menske prilike. Ko ima {ansu
da u`iva tokom zime, prijatno
mu bilo.

Goran 
Milo{evi}

HO]ETE “STAR^EVA^KE NOVINE“

NA KU]NU ADRESU?
***

Ukoliko `elite da “Star~eva~ke novine“
dobijate na ku}nu adresu, obratite se

redakciji SN ili u MZ Star~evo 
(tel. 631-144). Uplatom po{tanskih i

tro{kova slawa od 40 dinara po primerku
obezbedi}ete redovno dobijawe

“Star~eva~kih novina“ na va{u ku}nu
adresu ili na adresu onoga kome `elite da

ih po{aqete bilo gde u svetu!

9                          31. januar 2017. STAR^EVA^KE novine
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O Star~evcima
- Ana Brozina, doma}ica

Ovaj napis }e biti o jednoj obi~noj `eni, ne-
nametqivoj, neprimetnoj, a opet sam wezin
`ivot je ipak ostavio traga i mislim da ga je
vredno spomenuti. Re~ je o baba Ani Brozina
ro|ena Ore{kovi}. Znam da je mnogi ne pamte, a
oni koji je pamte, siguran sam da }e im se i neki detaqi vratiti u
se}awa. Baba Ana ro|ena je davne 1913. godine od oca Marka
Ore{kovi}a i majke Tereze, ro|ene Matani}. Kako u izvorima nema
podataka o smrti oca Marka, a ro|en je 1891. godine, pret-
postavqam da je stradao za vreme Prvog svetskog rata, te da se ne
zna ni vreme smrti ni mesto wegovog groba. Mama Tereza, prema
izvorima, preudala se za Ivana Gerdi}a, tako da je baba Ana dobila
jo{ jednu polusestru Katarinu, za koju, tako|e, nije utvr|eno
vreme smrti, ali je i mama Tereza umrla ve} 1923. godine, kada je baba
Ana imala samo deset godina. Ostav{i, prakti~no, siro~e, sa
o~uhom, jer joj je u isto vreme umro i deda s maj~ine strane, jer po-
dataka u izvorima s o~eve strane nema, morala se samostalno iz-
boriti za nekakav svoj `ivot. Pretpostavqam da je u po~etku
pomagala po familijama, a kasnije je postala pomo}na dadiqa u jed-
nom od dva star~eva~ka zabavi{ta. Kako se u to vreme puno umi-
ralo, naro~ito mladi qudi, a pogotovo mlade `ene, u Star~evu je
bilo puno, {to udovaca, {to udovica, sa decom ili pak bez wih.
Zbog svega toga nije bilo neobi~no da se ili mlade udovice ili
mladi udovci vrlo brzo ponovno o`ene ili ponovno udaju, radi
lak{eg `ivota ili nekakve materijalne za{tite, kako za qude
ili `ene, tako i za decu koja su obi~no bila jako mala. Iako baba
Ana nije spadala u tu kategoriju, nego je bila mlada devojka, ve} se
sa {esnaest godina udala, {to u to vreme ni{ta nije bilo
neobi~no da se devojke tako mlade udaju, za mladog udovca Andriju
Brozinu, 1929. godine, kada je deda Andriji umrla prva supruga Mag-
dalena, ro|ena Bogut, i iza sebe ostavila }erku Evicu, koja je tada
imala samo dve godine. Baba Ani je ovo, verujem, bila prilika za
udaju, prvo jer je nije imao ko opremiti za udaju, a nije bilo ni mi-
raza, a deda Andriji je svakako trebala `enska ruka u ku}i,
naro~ito radi male Evice. Baba Ani ni{ta to nije smetalo. Pri-
hvatila je Evicu, kao svoje dete i zajedno sa deda Andrijom je odga-
jala do udaje, o~igledno da je imala iskustva u radu sa decom. Iako
je volela decu, {to }e se kasnije videti u odgoju unuka Marka Grgi}a
i Branke Om~ikus, o kojima sam tako|e ve} pisao, baba Ana i deda
Andrija nisu imali zajedni~ke dece. Ovo, da tako ka`em, nasled-
stvo koje je dobila preko po}erke Evice, bilo joj je dovoqno da joj
ispuni `ivot. Brozinova ku}a, bila je uz glavni drum, u dana{woj
Ulici Ive Lole Ribara, preko puta od Pavlovi}a, izme|u Lapi}eve
i Blazovi}eve (Jospovi}eve).  Ku}a jo{ uvek postoji, izgleda malo
starije, ali je u biti ista onakva kakva je bila.  Ku}u je kasnije
kupio ~ika Blagoje veterinar (kako smo ga mi zvali). Baba Ana i
deda Andrija su `ivili sami, sve dok se Marko Grgi} nije o`enio i
napravio na placu novu ku}u, kada su se i oni, ve} pod stare dane
prikqu~ili wemu. Baba Ana kao i deda Andija, bili su dosta
dru{tvene osobe, ali se nisu ba{ previ{e isticali u nekom
dru{tvenom radu, ali su odr`avali dobre odnose kako s
kom{ilukom, tako i sa svom familijom, a naro~ito u vreme velikih
poqoprivrednih radova ili klawa sviwa. Baba Ana i deda Andrija
bili su i prakti~ni vernici. Oboje su bili anga`ovani u radu i de-
lovawu katoli~ke crkvene zajednice. Baba Ana bila je ~lan
Crkvenog peva~kog dru{tva, a deda Andrija je u~estvovao u  os-
talim aktivnostima. Najvi{e se to osetilo u doba kada je ̀ upnik
bio pater Tvrtko Tadi}, u ~ije je vreme star~eva~ka `upna zajed-
nica bila najaktivnija. No, iako su pod stare dane imali miraan
`ivot, godine a i `ivot, koji ih nije ba{ mazio, u~ini{e svoje.
Deda Andrija nas je napustio 1985. godine u svojoj 78-oj godini, a
baba Ana samo godinu kasnije 1986. godine u svojoj 73-oj godini.
Pokopani su na Katoli~kom grobqu u Star~evu.

Zdravi i `ivi bili, va{
Vinko Rukavina

Crtice iz
pro{losti *140

� Nakon podu`e opu{tencije za vreme minulih praznika, usle-
dio je povratak u surovu realnost. Mo`da i previ{e surovu -
pojedinci su u po{tanskim sandu~i}ima zatekli neuporedivo
(~ak, i vi{estruko) ve}e ra~une za struju nego ina~e. Iako su
neki nadle`ni priznali gre{ku, tek }e se videti na koji na~in
}e o{te}eni biti obe{te}eni.

U epizodi: Strujni udar

Tra~oslava (u redu za reklamaciju ra~una za struju): - E, moj
kom{ooo - {ta ~u sad da radim ako mi ne uva`u ovu reklamu; mo~i
~u da jedem samo masno ~ebe, kukuu! Ma, bre, ni{ta nisam
tro{ila! Jedino {to sam pekla malko prasetine i kr~kala
sarme...
[e{irxija (zagledan u papire): - Ufff, draga moja kom{inka -
{ta ti tek ja mogu divaniti?! Celu zimu sam samo srihtavo drva
u smederevac; ta, nisam ni svetla palio u celoj ku}i, jedino malo
u sobici u pomo}noj zgradi..
Tra~oslava: - Al’, kom{o, mora da si koristio bojler! Taj xavo
guta ko nesves’...
[e{irxija: - Ma, di bi ja - palim ga ponekad u subotu...
Grmaq (stoji u redu iza wih): - Ma, i to ti je mnogo, jadan! A {to
}e ti bawawe, kog vraga, na zimu?! Lijepo sa~eka{ proqe}e i Bog
da te vidi! No, mene ubi{e utakmice - po cijeli dan mi tandr~e
ona kutija (obrati se devojci, koja nervozno cupka iza wega). - A
na {to se ti qepot’ce `ali{? [to tebe ti{ti, jadna ne bila?!
Sponzorojka (pretovarena firmiranom garerobom i nakitom): -
Zn’~i, ne kontam za medaqu: samo {to malo navrnem u kupatilo,
ali ni{ta posebno - osnovna higijena i te fore...
Grmaq: \e, ni{ta - jadna, a {to bojler rinta povazda?! To ti za
par dana more nagruvat’ u crveno...
Sponzorojka: - Ali, tu{iram se samo ujutro, posle {etwe kokera
i pre grada. Eventulno, kad se vratim iz dg-ra napunim kadu, al’

to ne traje du`e od tri, ~etiri sata...
Grmaq: - Gle ti we?! Ja t’ vodu nijesam vidio jo{ onomad kad sam
se davio u potoku. Otad’ je izbegavam ko kugu zaraznu. ^ak je i ne
pijem! A i ra{ta bih pored one moje qute prepe~enice...
Student: - Pa, da vam ka`em, primeti se! Samo ne znam koliko
ste je puta “prepekli”. To jest, koliko litara, ako smem da prime-
tim...
Grmaq: - [ta ti zna{ {to je vaqana rakija?! Eh, moja me
mu~enica spas’la od silnijeh muka zbog kojijeh nijesam platio
ra~une ve} dvije god’ne. Al’, sve ti to neka gre{ka - reknu{e ono-
mad na televizor!
Student: - Mo`da je i bilo gre{aka u obra~unu, ali ne verujem
da }e vam to pomo}i ako ve} tako dugo niste pla}ali. A i to s
lo{e o~itanim brojilima je pitawe; evo ja ih preko studentske
o~itavam i nikada nikome ni{ta nisam dodao...
Grmaq: - Ahaaa, zbog vas je sve to?! Ne umijete ni{ta vaqano da
opravite, a ja da pre`ivqavam du{evnu bol?! Pa pretrpqeni
strah i stres koji ubiva zdravqe?! E, ne mere tako - mora mi se
sve obe{tetit’ do poqedweg dinara!! Ma, jo{ dvije godine ne
pla}am i {lus! Kako poslije da ne pijem, gut, gut, hik, blurp...

Svi su oni tako, slu~ajno ili namerno, ali, ipak, za-
jedno, nastavili da se zlopate dok nam ga neki o~itavaju sve {es’...

* * *
Ah, da, umalo da zaboravim - u star~eva~koj op{tini

ni{ta novo, osim {to je zima stegla i ne pu{taaa; [kola je
kao i svake godine obele`ila slavu Sveti Sava, folklora{i
KUD-a „Neolit” su nakon zimske pauze nastavili s probama, a
kako stvari stoje u dogledno vreme trebalo bi da padne nova
sportska hala. Po~elo je projektovawe, ma{ala...

UUOOPP[[TT(in)(in)AAVVAAWWEE

uuOOPP[[TTIINNAAvawevawe
Pi{e: Jordan Filipovi}
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Predrag Perovi} je
ro|en 2001. godine u Pan~evu.
Osnovnu {kolu je zavr{io u
Star~evu a trenutno poha|a
drugu godinu sredwe
ekonomske {kole, smer -
komercijalista. Pored toga
{to voli sport i trenira fud-
bal u lokalnom fudbalskom
klubu, Predrag je odli~an
recitator poezije: ve} ima
zapa`ene nastupe i nagrade
na takmi~ewima u recitovawu
pezije na stranim jezicima. Na
prole}e ima {ansu da ispuni
svoj san i poseti Moskvu.
@eqa mu je da po zavr{etku
{kolovawa `ivi i radi svoj
posao u struci negde u Rusiji.

[ta je bio predmet
tvog interesovawa u ranom de-
tiwstvu?

- Kao dete sam se
bavio raznim sportovima ali
vrlo neuspe{no. Pod o~evim
uticajem zavoleo sam fudbal
tako da je to jedini sport koji
i daqe treniram. Od malena
sam sa ocem pose}ivao fud-
balske utakmice tako da za-
jedno navijamo za FK
“Partizan“. [to se osnovne
{kole ti~e, uvek sam bio vr-
lodobar u~enik, uvek mi je ne-
dostajala ocena-dve da budem
odli~an. Tako je i sada u sred-
woj {koli. Od polusezone
po~iwem da igram za prvi tim
FK-a “Borac“, {to za mene
predstavqa veliko zadovo-
qstvo.

Za{to si izabrao
ekonomsku {kolu?

- Nekako mi se oduvek
svi|ao posao komercijaliste.
Dvoumio sam se izme|u neko-
liko {kola ali sam nakraju
odlu~io da to bude ekonomska;
ako ne mo`e za komercijal-
istu, onda neki drugi smer ali
u istoj {koli. Kao i svima iz
naseqenih mesta, polaskom u
sredwu {kolu ra|aju se nova
prijateqstva, poznanstva i
sve je nekako potpuno novo.
Postojala je mogu}nost da se
odabere strani jezik koji }e se
u~iti u {koli, ja sam odabrao
ruski {to se kasnije pokazalo
dobro po mene i uticalo je na
moja daqa opredeqewa.

Da li misli{ na
“stihovizije“, takmi~ewa u
recitovawu poezije na
stranim jezicima?

- Iz nekog razloga
sam jo{ u osnovnoj {koli zav-
oleo ruski jezik. Kasnije, u
sredwoj {koli, profesorka
ruskog jezika Olivera Milin
mi je predlo`ila da po~nem da
pripremam recitaciju za
takmi~ewe {kola banatskog
okruga u recitovawu poezije
na stranim jezicima.
Usledile su pripreme a od ve-
like pomo}i su mi bile pro-
fesorka srpskog jezika
Milica Kova~evi}, koja me je
u~ila ispoqavawu emocije u
recitovawu poezije, a veliku
podr{ku za sav rad sam dobio
od razrednog stare{ine
Sne`ane Aleksi}.

Reci nam ne{to us-
pesima na takmi~ewima?

- Prvo takmi~ewe na
kojem sam nastupio bilo je
“Stihovizija“ u Pan~evu a
odr`ano je u gradskoj bib-
lioteci. Konkurencija je bro-
jala 68 u~esnika iz sredwih
{kola banatskog okruga. Os-
vojio sam tre}e mesto, a u kat-
egoriji “glas publike“
osvojio sam prvo mesto.
Slede}e takmi~ewe bilo je u

Smederevu gde sam tako|e os-
vojio tre}e mesto u konkuren-
ciji od 26 u~esnika. Zavoleo
sam poeziju na ruskom jeziku i
sada imam redovne pripreme i
ve`be, odr`avam formu za
svako naredno takmi~ewe na
kojem }u u~estvovati.

Na kojim sve
jezicima se odr`ava ovo
takmi~ewe?

- Pored ruskog, en-
gleskog, francuskog i
nema~kog jezika postoje
takmi~ari koji recituju poez-
iju na kineskom i japanskom
jeziku. Zvu~i malo ~udno, a
jo{ ~udnije je slu{ati u`ivo.
Za poeziju je veoma bitna emo-
cija koju govornik unosi
tokom recitovawa, poezija na
japanskom i kineskom zvu~i
malo ~udno ali svakako zan-
imqivo jer nemamo priliku
~esto u`ivo da ~ujemo te
jezike a da je u pitawu poezija.
Na primer poezija na {pan-
skom jeziku meni li~no zvu~i
kao citat iz neke TV sa-

punice. Mislim da su srpski i
ruski jezik savr{eni kada je
emocija u pitawu kod poezije.

Da li ve} ima{ neke
planove za bli`u i daqu
budu}nost?

- Plan mi je, svakako,
da najpre zavr{im {kolu, a
voleo bi da radim posao u
struci, negde u Rusiji. Jedan od
planova u bliskoj budu}nosti
trebao bi da se ostvari ve} na
prole}e, kada }u, napokon,
preko privatne akademije za
strane jezike posetiti
Moskvu. Nadam se da }u
posetiti stadion fudbalskog
kluba “CSK“ iz Moskve,  ~iji
sam tako|e fan a jo{ ako
budem imao priliku da
odgledam neku utakmicu - to }e
biti za mene pravo ostvarewe
`eqa. Za daqu budu}nost, sve
zavisi od toga kuda }e `ivot
da me odvede...

Goran
Milo{evi}

Predrag Perovi}

Lice s naslovnice: Predrag Perovi}, u~enik

budu}nost negde u Rusiji

23 godine
SS tt aarr ~~ ee vvaa ~~kkii hh
nn oo vvii nnaa
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KUPUJEM ZEMQU

U STAR^EVA^KOM ATARU

PLA]AM DOBRO!

Telefon> 063/341-780

TRGOVINSKA RADNJA

Nidža & Neca
MARŠALA TITA 38

* PREHRANA * RINFUZNA
ROBA  * SANITARIJA

AKCIJSKE CENE!

069 /425 -10- 55 18

OVAKO izgleda kada se ~isti pumpa

na crpnim stanicama kanalizacije:

PUNA JE KRPA! 

JKP “Star~evac“ i MZ Star~evo apeluju

na gra|ane - ne bacajte krpe,

plasti~ne boce i drugi kabasti 

materijal u kanalizaciju, 

nije mu tamo mesto!

Jednom nedeqno odnosi se sme}e, sav

otpad spakujte u kante i xakove!
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Da ve} niste tu,
da li biste bili ovde?

Verujem da bi mnogi mladi qudi, na`alost, odgovo-
rili negativno. Ve}ina mladih qudi ne bi `elela da bude u
ovoj zemqi i to nam dokazuju sve ve}im brojem odlazaka iz
odavde. Ka`u da na mladima svet ostaje, a ja ne znam ta~no kakav
smo im to svet ostavili da naslede. Da li bi ste Vi voleli da
ostane na Vama?

Mladost je lepa sama po sebi. Mladi qudi bi tebalo
da budu zdravi i psihi~ki i fizi~ki, energi~ni, radoznali,
aktivni. Da se obrazuju, stvaraju porodice, ku}e, karijere, pri-
jateqstva, svet... Mlad ~ovek bi tebalo da bude ukqu~en u
de{avawa koja ga okru`uju. Da brine o svojoj zajednici, mestu
u kome `ivi, stanovnicima tog mesta, prirodi. Da pru`i svoj
maksimum i da isto to dobije za uzvrat.

Ali, na{e mlade qude mu~e mnoge muke. Jedna od
najve}ih je nezaposlenost. Nije lako obrazovati se ukoliko
vam ne rade roditeqi ili radi samo jedan. Nije lako stvarati
porodicu ako ne mo`ete da se odvojite od roditeqa. Nije lako
biti poletan i aktivan ukoliko niste u mogu}nosti da obezbe-
dite osnovna sredstva za ̀ ivot. Te{ko je brinuti se o drugima
kada imate ose}aj da ne umete da se brinete ni sami o sebi.

Sve ve}i broj mladih qudi, pa i mladih Star~evaca,
zatvara se u ku}e, tra`e}i beg od stvarnosti u igrawu kompi-
juterskih igrica, provode}i vreme na dru{tvenim mre`ama,
odaju}i se alkoholu, narkoticima, kladionicama i kockawu.
To je na{a realnost.

Neko bi rekao da se tu vi{e ne mo`e ni{ta. Ali, kada
bi svako uardio jedno “ne{to“ i pomogao bar nekome, to vi{e
nije ni{ta. A vi mladi, pomozite i sami sebi. Ovaj svet kakav
god bio i kakav }e god biti, ostaje vama i samo vama. Ovo
Star~evo je va{e, va{e dece i va{ih unu~i}a. Ono {to ste
uradili, bi}e dokaz da ste postojali.

dipl. psiholog
Maja \uri{i}

Svakida{wica

KUD “NEOLIT“

Star~evci

KADROVSKO

� Star~eva~ki Dom kulture nedavno je dobio novi Upravni
odbor. Predsednik ovog tela u daqem periodu bi}e Danijela
Zili} Pe}anin a pored we, predstavnik lokalne zajednice
bi}e Darko Je{i}. ^lan upravnog odbora ispred kolektiva
bi}e Sandra Kova~evi}.

Prvi ansamb KUD-a
“Neolit“ u~estvovao je na
manifestaciji “Zaigraj, Sr-
bijo“, koju je organizovalo
Udru`ewe gra|ana srpske di-
jaspore “Bratstvo i jedinstvo
u igri“ iz Udina (Italija) u
subotu, 17. decembra. Pored
Neoli}ana, na koncertu su
nastupili i ~lanovi
Udru`ewa Srba “Nikola
Tesla“ iz istog mesta, KUD
“Vla{ko kolo“ iz Osanice
(isto~na Srbija), Kulturnog
udru`ewa Srba “Duga“ iz
mesta Montekjo Ma|ore
(Italija) i de~ja grupa
“Sloga“ iz Nove Gorice
(Slovenija). 

- Oti{li smo na
poziv srpskog udru`ewa iz
Udina i ovo je prva saradwa sa
wim. Organizacija je bila
odli~na, sme{taj sjajan. Pred-
stavili smo se igrama iz
P~iwe i Gwilana. U odlasku
smo obi{li Trst, u povratku
Qubqanu. Ovim gostovawem
smo zaokru`iliu na{u jubi-
larnu godinu - pet godina
KUD-a “Neolit“. Sti`u nam
ponude za gostovawa po inos-
transtvu, kao {to su Poqska i
Turska, a u Udinama smo do-
govorili saradwu sa srpskim
udru`ewem “Duga“ iz Vi}ence
i gostovawe u 2018. godini -
ka`e Branislav @ivkovi},
umetni~ki rukovodilac
ansambla.

Ansambl je na put
krenuo u ~etvrtak pre pono}i,
a sa wim i autorka ovih re-
dova. Polazak su raspolo`eni
~lanovi KUD-a zabele`ili
selfijima i me|usobnim fo-
tografisawem, a ubrzo je
krenuila i pesma - naravno
narodna, kako i prili~i.

Vesela dru`ina
stigla je u Trst u petak u
podne. Hladan morski vetar
kvario je frizure, a bome i
terao suze na o~i. Ali to nije
omelo obilazak i razgledawe
grada u kome su, gotovo pre
pola veka, wihove mame, tate,
tetke, strine i te~e kupovali
prve farmerke i balon man-
tile. Verovali ili ne, prva
grupa qudi na koju smo
nai{li govorila je jezikom

koji razumemo - reklo bi se da
nisu turisti ve} qudi koji u
Trstu `ive i rade.

Put je predve~e nas-
tavqen ali u pogre{nom
pravcu. Omanula navigacija.
Doma}ini iz Udina o~ekivali
su na ve~eri koju su organizo-
vali u sali gde ve`baju folk-
lor, a mi smo stigli do
usamqenem, pomalo sablasne
ku}e na periferiji. S
ku}evlasnikom nismo uspeli
da se sporazumemo ni pri~om
ni gestovima ali, na svu sre}u,
uspeo je dogovor sa
doma}inima da do|u po nas do
mesta koje je bilo lak{e na}i. 

Posle dugog puta
ve~era je dobrodo{la. Nakon
we usledilo je upoznavawe,
onako, po na{ki - uz kolce.
Vaqa se. Dobro zagrevawe
pred nastup.

U hotelu je nas-
tavqeno dru`ewe a oni s
mawe kondicije su jedva
do~ekali priliku da utonu u
san.

U subotu ujutro,
nakon doru~ka, usledio je obi-
lazak Udina. Pridru`io nam
se i predsednik star~eva~kog
KUD-a Uro{ Ban. ^ini se da
je ~lanove dru{tva prjatno iz-
nenadio i iskreno obradovao
jer su krenuli da ga grle...
O~igledno, nisu o~ekivali
poja~awe.

Uskim i malo {irim
ulicama pewali smo se do
gradskog zamka. Usput,
predsednik je re{io da o
starom delu grada ali i o leg-
endama koje je navodno ~uo (iz
kojih izvora, nije otkrio), in-
formi{e igra~e. Bilo ih je
nekoliko ali po{to sumwamo
u wihovu verodostojnost,
ne}emo ih ovde prepri~avati.
Bilo kako bilo, predsednik je
uspeo da zabavi i slatko nas-
meje devojke i momke.

Po podne smo
krenuli na nastup - bez treme.
Devojke su u autobusu ve{tim
prstima jedna drugoj plele
kose. Skoro svaka je imala
frizuru kad smo stigli do
konbcertne sale, pa je
obla~ewe i {minkawe
obavqeno natenane. Toplu do-

Pripreme za radove

� Redovan sastanak Udru`ewa
sportskih ribolovaca “Nadel“
odr`an je u ~etvrtak, 26. januara, u
Sve~anoj sali MZ Star~evo. Povod
za sastanak bio je dogovor oko
daqih radova na ure|ewu prilaza
obali star~eva~kog vodotoka kao i
pripreme za za radove na ko{ewu
trske koju }e raditi plovna
kosa~ica, polovinom marta, na
potezu od Vaqare do Belog brega. 
U planu je postavqawe suncobrana, klupe kao i postavqawe
splava i jednog ~amca, koje je udru`ewe dobilo na poklon od
firme “Splavovi Aleksi}“. Namena splava }e biti za dru`ewe
~lanova ovog udru`ewa i gostiju a ~amac }e se koristiti u svrhu
~uvawa plovnog poteza od ribokradica i lovokradica. Ovom
prilikom Udru`ewe sportskih ribolovaca “Nadel“ poziva sve
gra|ane dobre voqe da se prikqu~e akcijama koje su u op{tem
interesu.
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brodo{licu prisutnima
po`elela je predsednica
udru`ewa doma}ina Sun~ica
Moltisanti, a koncert je
recitacijom “U srcu Srbija“,
otvorio jedan od najmla|ih
~lanova - Kristijan
Pavlovi}.  Usledili su nas-
tupi udru`ewa “Nikola
Tesla“ iz Udina, koje se pred-
stavilo spletom igara iz
[umadije i Leskovca i igrama
iz Mr~ajevaca, i KUD-a
“Vla{ko kolo“ koji je odi-
grao vla{ku igru Osani~ka
ropota. Zatim su sestre Irena
i Marina Mari} na frulama
odsvirale dve numere i tako
dokazale da ovaj instrument
ne sviraju dobro samo
mu{karci. Kulturno
udru`ewe Srba “Duga“ izvelo
je igre iz [umadije i vla{ke
igre a de~ja grupa Srpskog
kulturnog dru{tva “Sloga“
predstavilo se igrama iz
Leskovca. Prvi ansambl KUD-
a “Neolit“ izveo je igre iz
Bina~ke Morave i splet
“@ali, Zare, da `alimo“ -
igre iz P~iwe. Dobio je
najve}i palauz, a publika je
tap{ala i tokom nastupa.
U~esnike programa i publiku
pozdravio je, na kraju kon-
certa, predstavnik Saveza
Srba u Italiji Du{an Ak-
leksi}.

Zadovoqni onim {to
su pokazali, ~lanovi KUD-a
su, iz Italije, zemqe u kojoj
se, u ime qubavi, na zidovima
zgrada i ku}a ispsiju poruke
voqenima i wihova imena,
nastavili put do Qubqane,
grada u kome se qubav
katancima zakqu~ava za
ogradu mosta. tamo sretosmo
deku iz Srbije, koji je na
fruli zasvirao kolo. Mo`ete
pretpostaviti - jo{ jedan
nastup, neplaniran, na trgu,
Star~evci su pokazali svoje
igra~ko ume}e i u centru
Qubqane. Iako umorni, nakon
kratkog predaha i spavawa u
autobusu, put je uz pesmu nas-
tavqen do Star~eva, gde }e ovi
talentovani mladi qudi
vredno pripremati godi{wi
koncert koji je planiran za
kraj januara.

M. Mani} (“Pan~evac“)

GOSTOVAO U ITALIJI

odu{evili udine 

Neoli}ani u Italiji

STARE SLIKE STAR^EVA

� Pismono{a Op{tine star~eva~ke, Paja Leksovi}, sa sinom Josipom
- Josom, ispred zgrade Op{tine Star~evo, na po~etku dana{we Ulice
Borisa Kidri~a, u kojoj se nalazila zgrada Po{te. Danas je tu klub
Saveza invalida rada. Fotografija je na~iwena 12. januara 1941. godine. 

https://www.facebook.com/groups/starcevo/
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@ivota Vidi}, muzi~ar i poqoprivrednik @ivota Vidi}, muzi~ar i poqoprivrednik 

dobar glas dugo se pamti
KafenisaweKafenisawe

u “\ermu“

Eksluzivni gost pre-
poznatqive rubrike teku}eg
broja najstarijeg vojvo|anskog
seoskog glasila je @ivota
Vidi}, ro|en 6. jula 1952. go-
dine, u selu Mehane kod
Kur{umlije, od majke Stanije
i oca Qubomira (oboje su
umrli 1998. godine), kao {esti
od sedmorice bra}e. Dve go-
dine kasnije cela porodica
doselila se u Star~evo, gde je
@ivota zavr{io osnovnu
{kolu, a potom u Pan~evu i
zanat za elektrozavariva~a.
Bukvalno, slede}eg dana, za-
poslio se u “Utvi“; nakon toga
promenio je mnogo firmi, sve
dok nije shvatio koliki je tal-
enat za muziku, pre svega za pe-
vawe. Nekoliko decenija je
uveseqavao narod na nebro-
jenim veseqima, ~ak je krajem
osamdesetih izdao je i album
svojih pesama. Pre ne{to
vi{e od deset godina prestao
je aktivno da se bavi tim
poslom, povukao se u mirnije
vode i posvetio zemqoradwi,
sto~arstvu, ali pre svega
porodici. Ve} ~etiri
decenije u braku je sa Zorom
(devoja~ko Tubi}), iz kojeg
ima troje dece: Nenada (40),
Zvezdanu (39) i Jelenu (35), a
od wih i unuke - Mionu i
Vuka{ina, bliznakiwe Saru i
Ivu, kao i Viktora Nikolu.

Kako je odrastao
mali @ivota?

- Ro|en sam u
siroma{noj porodici s mnogo
dece. U Star~evo smo se
doselili 1954. godine, pa se
zavi~aja uop{te se se}am, ve}
sam ga upoznao tek kasnije.
Ipak, pamtim baku koja je
umrla 1957. godine. Bili smo
patrijahalno vaspitani i
skromni u prohtevima, jer smo
oduvek znali da nema, pa nismo
izvoqevali. Iz tog razloga
smo od najmawih nogu
po~iwali da poma`emo
roditeqima. Razlika izme|u
najstarijeg i najmla|eg deteta
bila je okruglo dvadeset god-
ina - svi smo ro|eni izme|u
1936. i 1956. godine, pa kada su
se otac i majka nalazili na
wivi ili pijaci, stariji bu-
razeri su preuzimali
doma}instvo i bili nam neka
vrsta vaspita~a. Obaveza nas
mla|ih bila je da isterujemo
stoku na pa{wak, zalivamo,
pripremamo robu za pijac...
Zbog toga nije preostajalo
vremena za igru, {to ne zna~i
da nismo tugaqivo proviri-
vali kroz prozore dok su se na
ulici druga deca bezbri`no
zabavqala.

Borba od malih
nogu...

- Otac je, iako
krhkog zdravqa - imao je
hroni~ni bronhitis, radio u
gra|evinskim preduze}ima,
bavio se stolarstvom, a pride

smo obra|ivali oko osam
lanaca zemqe, pa je, uz mnogo
truda i ogromne maj~ine
pomo}i, uspeo da nas sve do
jednog vaspita, od{koluje i
u~ini ~estitim qudima. Kas-
nije, kako smo odrastali i
do~epavali se neke egzisten-
cije, trudili smo se da im to
na razli~ite na~ine uzvra-
timo. Zbog toga {to smo bili
siroma{ni, u {kolu smo i{li
uglavnom u gumenim opancima,
a neretko i u zakrpqenim pan-
talonama. To je katkad bio
povod za zadirkivawe dece,
{to nas u to vreme prili~no
poga|alo. Me|utim, kasnije se
ispostavilo da smo od wih
mnogih postali vredniji i
uspe{niji. [to se mene ti~e,
bio sam nesta{nog duha,
verovatno iz razloga da bi se
dokazao, premda je tu bivalo i
nepravednih optu`bi druge
dece, pa sam ~esto
nezaslu`eno izvla~io debqi
kraj kod oca.

[kola...
- Ni`e razrede

poha|ao sam u tzv. dowoj
{koli kod Mileta Fil-
ipovi}a i pamtim ga kao veoma
korektnog u~iteqa. S nama u
smeni radila je i u~iteqica
Jagoda, s kojom smo i dan-danas
ostali u odli~nim odnosima,
pa uvek nas poseti kad do|e iz
Australije. U dobrom se}awu
ostao mi je i nastavnik Nede-

qko Navala, pored ostalog, i
po tome {to je uvek davao
prednost skromnije odevenoj
deci. Razredna mi je bila
Nade`da Popovi}, a intere-
santno je da, iako jedan od na-
jboqih matemati~ara u
odeqewu, nisam mogao da do-
bijem vi{e od ~etvorke, {to
me je tada veoma bolelo.
Uop{te, u to vreme ~inilo mi
se da su deca bogatijih
roditeqa bila privilegov-
anija, zbog ~ega sam ~esto bio
poti{ten. S druge strane, to
mi je davalo sve vi{e motiva
da napredujem.

Mladost...
- Uspe{no sam

zavr{io zanat, {to sam jedva
~ekao, s obzirom na to da sam
`eleo da se {to pre do~epam
plate. Za neko ozbiqnije
mom~ewe nije se imalo vre-
mena - moralo se na posao, pa
na wivu i nakon brzinskog
tu{irawa, trk u centar. Na-
jboqi drugari bili su mi,
sada, na`alost, pokojni - Vit-
omir [krbi} i Cale
Simionovi}, zatim Sloba
Gorunovi} i drugi. Obi~no
smo se vi|ali vikendom u
Diskoteci, jer je to najmawe
ko{talo. Sve je proticalo
mirno, izuzev ponekog sitnog
zamerawa oko devojaka. Ali
ni to nije dugo trajalo, jer sam
ubrzo oti{ao na odslu`ewe
vojnog roka u Qubqanu. ^ak
ni tada, s po~etkom sedamde-
setih godina, Slovenci nisu
voleli vojnike, izbegavali su
ih i sklawali pogled. Zbog
toga sam kasnije uni-
formisanim mladi}ima, kad-
god ih vidim u kafani, bez
oklevawa slao pi}e.

Posao...
- Odmah po

zavr{etku zanata, 1970. go-
dine, zaposlio sam se u
“Utvi“. U ta sre}na vremena
bilo je i tako ne{to mogu}e:
pomenuto preduze}e pozvalo je
sve nas iz razreda da, nakon
sticawa diplome, za~nemo
radni odnos. Ja sam, kao dete
koje je dotad vrlo skromno
`ivelo, to ~ekao “ko ozebo
sunce“ i koliko sutradan
javio se kadrovskoj slu`bi.
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Ve} posle godinu dana ukazala
se finansijski boqa prilika
u Rijeci, gde su tra`ili
zavariva~e. Na tamo{wem
brodogradili{tu “3. maj“
proveo sam, tako|e, dvanaest
meseci, nakon ~ega sam
odlu~io da se vratim ku}i -
presudili su nostalgija i
druga~iji mentalitet. Ubrzo
sam se zaposlio u firmi
“Janko Lisjak“, pa samo
ponovo radio za “SZP“ iz
Vrawa, koje me je slalo na
razne terene, ali sam ve}inu
vremena provodio u okolini.

Porodica...
- Od sve bra}e na

roditeqskom placu ostali
smo najmla|i Zoran i ja, gde
sam posle `enidbe gradio i
sagradio svoju ku}u. Budu}u
suprugu Zoru upoznao sam dok
je volontirala kao daktilo-
graf kod brata koji je u to
vreme bio sekretar Mesne za-
jednice. ^esto sam tamo
svra}ao, pa re~, po re~ i
do{li smo do zabavqawa.
Budu}i da smo oboje imali
posao, jer se ona u me|uvre-
menu zaposlila u Op{tini,
ve} za {est meseci odlu~ili
smo i da se uzmemo. O`enio
sam 1976. godine; ve} naredne
rodilo se i prvo dete, nedugo
zatim i drugo, a ~etiri godine
kasnije i tre}e. Nakon svega,

porodicom sam veoma ponosan
- sva deca su lepo vaspitana,
po{tena i nikada me nisu os-
ramotila. Izuzetno mi je
drago {to sam se ostvario i
kao deda.

Muzika...
- Od najranijeg deti-

wtva imao sam muzi~kog tal-
enta, a zbog nedostatka uslova
prva prilika za neko
ozbiqnije bavqewe ukazala
mi se tek po~etkom sedamde-
setih u Rijeci, kada sam kupio
malu polovnu harmoniku i,
onako samouk, ne{to malo
natucavao. Pomenuti instru-
ment mi je, potom, otac poslao
u vojsku, kada je jedan drug iz
Ma~vanske Mitrovice pris-
tao da me podu~ava. Prilikom
`enidbe brata Milivoja,
uo~io me je izvesni har-
monika{ Lule iz Omoqice.
Neverovatno brzo smo se
zbli`ili pa sam kod wega nas-
tavio s u~ewem, sve dok me,
jo{ tada popularna bra}a
\or|evi}, nisu pozvala da
pevam s wima. Pritom su smis-
lili da sviram i kontrabas,
koji dotad nikad nisam ni
dotakao. Pozajmili smo ga od
~ika Slavka Kosti}a i posle
sedam dana ve`bawa u{ao sam
u {tos i odsvirao tu svadbu.
Dobro pamtim da smo od mog
dela sutradan kupili nov kon-

trabas i jo{ mi je, ~ak, ne{to
i preostalo. Roditeqi nisu
mogli o~ima da poveruju da
jedna svirka mo`e toliko da
donese, a ja vi{e nisam imao
nikakvu dilemu {ta }e mi u
budu}nosti biti zanimawe.

Tezge...
- A onda je krenulo

kao na filmskoj traci -

svadbe, ispra}aji i razna
druga veseqa. Anga`ovao me je
i pomenuti Lule, pa sam se,
nakon izvesnog vremena prove-
denog u dva orkestra, s wim
ustalio u narednih vi{e od
deset godina. U me|uvremenu
sam batalio kontrabas i
postao samo peva~. To mi je
i{lo za rukom jer sam ve-
likom brzinom u~io pesme, a i
qudi su me odli~no prih-
vatali. Novca je bilo veoma
mnogo, ali je te{ko moglo
fizi~ki da se izdr`i.
Najte`e mi je bilo kada smo
pravili ku}u. Jednom pri-
likom podneo sam devet no}i
da ne legnem u krevet -

vikendima svadbe, a izme|u,
svakog dana ispra}aji, pa
ujutro na posao. Naravno, pub-
lika to nije mogla da primeti,
jer smo dali sve od sebe, ali
samo du{a zna kako mi je bilo.
Po{to smo se 1982. godine
uselili u ku}u, odlu~io sam da
napustim firmu i posvetim se
samo muzici.

Peva~ka karijera...
- Voleo sam da pevam

sve pravce, neke pesme izvodio
sam beskona~no, a doga|alo se
~ak da jednu ponovim i po
deset puta zaredom, kao na
primer, Tomine - “Danka“,
“Umoran sam od `ivota“, pa
kasnije i “Ramo, Ramo, dru`e
moj“, “Mali mrav“...
Solisti~ki album pod
nazivom “Jesenje ki{e“ izdao
sam 1989. godine, a na toj
kaseti na{lo se deset numera
autora Perice Stoki}a iz
Male Krsne. Pesme su bile
prili~no popularne u meni
bliskim krugovima. ^ak sam
imao i zakazanu prvu promo-
ciju na Radio Smederevu. To
se, ipak, nije dogodilo, jer su
mi neposredno pre toga javili
da je poginuo {urak Marinko
Tubi}, ~ija mi je smrt
izuzetno pogodila. Ipak,
muzikom sam nastavio da se
bavim sve do 2005. godine, a
glavni razlog za prekid bio je
gubitak jo{ jednog omiqenog
lika - brata Milana. Bio je
du{a od ~oveka i svi smo ga

bekrajno obo`avali. Posle
parastosa za ~etrdeset dana,
nakon ~etvrt veka no{ewa
brkova, odlu~io sam da ih
obrijem. Rekao sebi - kada
nemam brata, ne trebaju mi ni
brkovi, ni muzika... S druge
strane, odlu~io sam da se
povu~em dok sam jo{ u punoj
snazi i da ne dopustim sebi da
zaspim za mikrofonom. Na
sre}u, i deca su talentovana za
tu vrstu umetnosti - sin
Nenad je vrsni harmonika{, a
Zvezdana je jo{ od malih nogu
pokazivala svoje glasovne
mogu}nosti i sve vreme `ivi
od pevawa.

Poqoprivreda...
- Nakon toga posve-

tio sam se poqoprivredi,
kupio malo zemqe, pa sad imam
deset jutara, a ne{to uzimam i
u zakup. Pored toga, 2002. go-
dine ozbiqno sam se
fokusirao i na sviwogojstvo.
Krenuo sam s pet krma~a, imao
najvi{e trinaest, a naj~e{}e
deset, da bih sada smawio na
{est. Velika je kriza, premda
uspem prodam sve {to
proizvedem. Prevashodno zato
{to je re~ o ~isto doma}em
proizvodu - ne koristimo
hemiju i ve{ta~ke arome, ve}
samo svoje `itarice. Ali
nisam zadovoqan sa cenom, jer
kad ula`e{ u kvalitet, to
veoma ko{ta. S druge strane,
malo ohrabruje to {to narod
postaje svesniji lo{eg mesa iz
izvoza i prera|evina sa sin-
teti~kim ukusima.

Star~evo, danas...
- Na{e mesto je

definitvno napredovalo, jer
retko koje selo, recimo, ima
sve asflatirane ulice. Da ne
pri~amo o kanalizaciji, koja
je spas u pravom smislu te
re~i. Centar je fino skockan,
a i sami qudi sve vi{e ure|uju
prostor ispred ku}e. Naravno,
uvek mo`e jo{, naro~ito kada
su potrebe mladih u pitawu,
pa ne bi {kodili ni hala ili
bazen; nedostaje i trotoara, a
bilo bi va`no da se izborimo
i sa sve brojnijim psima lu-
talicama.

Tako govori ovaj
uporan, vredan i ~estit
Star~evac, a sugra|anima
poru~uje:

- Da ~uvamo i un-
apre|ujemo to {to je ura|eno,
jer tako mislimo i na mla|e
nara{taje.

dru`io se
Jordan Filipovi}

@ivota Vidi}
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SRPSKA PRAVOSLAVNA CRKVA

Januar, mesec slavqa

Zavr{i se 2016. godina i nastupi januar Nove 2017. Mesec u
kome po~iwemo sa slavqewem Badweg dana to jeste nave~erja Ro|ewa
Gospoda Isusa Hrista. Badwi dan slavimo kao uspomenu na pastire
koji su lo`ili vatru u pe}ini gde je ro|en Bogomladenac Hristos.
Se}aju}i se toga doga|aja i mi u Star~evu tradicionalno u porti
na{eg hrama na Badwi dan palimo badwak. Odolevaju}i ledenim dan-
ima sve{tenici su osve{tali i upalili badwak, a vernici, okupqeni
oko vatre, ugrejavali se sa kuvanim vinom i rakijom. Na bo`i}noj
sve~anoj liturgiji, gde je pro~itana poslanica Patrijarha Srpskog
bio je prisutan veliki broj na{ih vernika i gostiju. Na ovaj dan slav-
imo uspommenu kad je Presveta Bogorodica u Vitlejemu rodila svoga
sina Isusa Hrista, a na{ega spasiteqa Gospoda koji je stvorio ovaj
svet. Slede}e slavqe je sveti Vasilije veliki kada slavimo Srpsku
Novu godinu. Na Bogojavqawe, Bog Otac, preko Duha Svetog u obliku
goluba, potvr|uje na reci Jordanu kada je sv. Jovan krstio Isusa
Hrista, da je Isus Tre}e lice Svete Trojice re~ima: - Ovo je sin moj.
Za uspomenu na taj doga|aj na Bogojavqawe svake godine u hramovima
se vr{i veliko osve}ewe vode. Veliki broj vernika je prisustvovao
na svetoj liturgiji, a po osve}ewu vodice, u porti, uzimali su vodu i
nosili je svojim domovima. Svetog Savu uobi~ajeno slavimo uz svetu
liturgiju, a potom deca recituju, a za nagradu ih ~astimo perecama i
slatkim paketi}ima.

Protojerej Zoran Maleti}

Bo`i}na misa

RIMOKATOLI^KA CRKVA

PROSLAVA BO`I}A

Sve~anom svetom misom pono}kom na Badwe ve~e, 24.
decembra, u crkvi Svetog Mauricija, zapo~ela je proslava
Bo`i} po Gregorijanskom kalendaru. Misu je u prisustvu mno-
gobrojnih vernika slu`io vl~. Jano{ Halmai, a slavqe je
uveli~ao i crkveni hor izvedbama tradicionalnih bo`i}nih
pesama. Sutradan, na sam blagdan Bo`i}a, svetu misu je pred
punom crkvom predvodio novi star~eva~ki ̀ upnik, ̂ aba ̂ ipak,
uz pomo} vl~. Eliasa, misionara rodom iz daleke Malezije. Iza
mise nakon obreda qubqewa krsta, star~eva~kim mali{anima
katoli~ke veroispovesti podeqeno je preko 30 bo`i}nih
paketi}a. Katoli~ka crkva u Star~evu je i ove godine ugostila
predstavnike MZ Star~evo, ~lanove crkvenog odbora
pravoslavne crkve i obojicu paroha, Zorana Maleti}a i Nede-
qka San~anina, koji su prisustvovali bo`i}noj misi i
prazni~noj trpezi i na taj na~in nastavili dugogodi{wu praksu
uva`avawa i negovawa multikonfesionalnih vrednosti u
Star~evu.

Dalibor Mergel

Koliko star~eva~ka biblioteka ima ~lanova i dali
broj zainteresovanih raste ili opada?

- Za par godina, ~lanstvo biblioteke se uve}alo vi{e
puta. Trenutno biblioteka ima oko 1000 ~lanova. Trudimo se da
i taj broj prema{imo, tako {to na razne na~ine poku{avamo da
zadovoqimo potrebe i interesovawa ~italaca.

Kakva je truktura ~italaca, da li je me|u korisnicima
va{ih usluga vi{e mladih ili starijih ~italaca?

- Struktura ~italaca je raznolika. U Star~evu ~itaju
svi: pred{kolci, {kolarci, studenti, poqoprivrednici,
doma}ice i penzioneri.

Koji naslovi se tra`e? Da li su to nova izdawa ili su
u pitawu provereni klasici?

- Najvi{e se tra`e aktuelni naslovi, novija  izdawa.
Svakako, postoji interesovawe i za doma}e i svetske klasike.

Koliko je, u stvari, danas zastupqeno ~itawe “sa pa-
pria“, s obzirom na to da skoro svako doma}instvo poseduje
ra~unar?

- Bez obzira na dostupnost raznih elektronskih iz-
dawa, interesovawe za kwige ne opada.

Kakvi su planovi za 2017. godinu ali i za naredne?
- Treba se prilagoditi `eqama na{ih ~lanova, tako

da planova za 2017. godinu - ima. Primarna je nabavka novih
naslova i dopuna {kolske lektire. Planirana je adaptacija
bibliote~kog prostora. U planu su kwi`evne vec~eri za decu

i odrasle, tribine, razna predavawa, okrugli stolovi...
Planovi su nam veliki i iziskuju mnogo novca. O~ekujemo
pomo} Grada Pan~eva, mesne uprave i malih privrednika na{eg
mesta.

Priprema li Biblioteka ne{to novo za svoje ~lanove?
- Planirana je kupovina jednog ra~unara koji }e biti

na usluzi korisnicima. Imamo jo{ ideja i planova, ali, otom-
potom.

P. Andreji}

STAR^EVA^KA BIBLIOTEKA

Sve je vi{e ~italaca
Badwak

Ku}a znawa
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Tre}eg dana u novoj godini,
izvi|a~i su re{ili da organizuju masken-
bal zabavu, kako bi na lep na~in
obele`ili po~etak nove sezone. [tab
odreda okupio se ranije kako bi uredio
prostoriju, kojoj je ~ar davala improvi-
zovana drvena novogodi{wa jelka. U
ve~erwim satima pristizali su izvi|a~i
~ete “Sova“ i zabava je mogla da po~ne. U
jednoj vrlo opu{tenoj i veseloj atmos-
feri, uz muziku, odvijali su se i blokovi
igrica. Najzanimqivija bila je, da svaki
izvi|a~ popuni unapred pripremqenu
tabelu sa tvrdwama poput: “nosio sam
fiksnu protezu“, “volim matematiku“
ili - “proveo sam vi{e od 25 dana u
{atoru“, i te trvrdwe spoji sa odgo-
varaju}om osobom. Kombinacija je bilo
mnogo, jer su neki izvi|a~i ispuwavali
vi{e uslova, dok su drugi odgovarali
samo jednom ili dva. Nakon toga, veoma
lep gest odreda i iznena|ewe za izvi|a~e,
bila je projekcija odabranih fo-
tografija za svakog ~lana ~ete ponaosob,
na temu: “Kako te je Odred video u 2016.“.
Nakon projekcije, svaki ~lan je i dobio
po jednu posebno obra|enu fotografiju.
Nakon vi{e od dva sata od po~etka ̀ urke,
do{ao je red i na reviju maski i
progla{ewe pobednika. Za najboqu masku
progla{en je “Neoli}anin“ u koga se
maskirao Danilo Radosavqevi}. Drugo
mesto pripalo je “Gatari“ u koju se maski-
rala Teodora Jovi}, a tre}e mesto delili
su Ilija Gerdi} u maski Gusara, Lazar
Stojanovi} kao ̂ arli ̂ aplin i Miodrag
Veli~kovi} kao Cezar. 

Izdvojene maske su dobile na-
grade, ali ni tu nije bio kraj
iznena|ewima. Odred je dodelio i
posebne nagrade za deset najuspe{nijih
izvi|a~a koji su obele`ili prethodnu
godinu i posebno se istakli u akcijama
pomo}i lokalnoj zajednici. Nagrade je
uru~io Deda Mraz, li~no. Organizator
doga|aja bila je Jelena Ko{ari}.

Narednog dana `urka je
ponovqena i za “[umske mrave“ sa
sli~nim konceptom kao i prethodna ali
sa druga~ijim igrama. Poletarci su se
veoma potrudili oko maski pa je time i
celokupna `urka bila zabavnija. Ipak
iako je izbor bio te`ak, progla{eni su i
najboqi, ali zbog specifi~nosti zadatka
`iri se opredelio za nestandardne kri-
terijume. Najsimpati~nija maska bila je
Princeza Frozen, odnosno Awa
Veli~kovi}; “najstra{nija“ maska - Tara
Nedeqkovi}, kao “Ve{tica“; najmusavija
maska - “Vredna kuvarica“ Tijana Stana;
naj{armantnija maska - Kristina
An|elkovi}, kao “Ve{tica“;
najsme{nija maska - Sergej Stojanovi}, u
izvo|ewu ^aplina i najoriginalnija
maska bio je Vuk ]irkovi} u ulozi
hirurga. Kod “[umskih mrava“, Deda
Mraz je potpuno podetiwio pa osim {to
je podelio najboqima poklone, u~estvo-
vao je i u svim igricama, a oprobao se i
kao voditeq. Ka`e da }e do}i obavezno i
slede}e godine. Mi mu verujemo.

Marko 
Ivo{evi}

Maskenbal `urka

IZVI\A[TVO

Izvi|a~ka zabava

Kroki vesti

 Dana 22. januara odr`an je sportski
dan u sali Osnovne {kole;
 Dana 29.01.  januara, najboqi izvi|a~i
}e prisustvovati premijernoj projekciji
dokumentarno-avanturisti~kog filma

“Hodaju}i Svetom Gorom“ u organizaciji
PEK “Soko“.
 Dana 19. februara, zakazano je
takmi~ewe “Izvi|a~i pevaju“ na kome }e
tradicionalno u~estvovati i
star~eva~ki izvi|a~i.

Volonterski Izazov: Otvoren
konkurs za volonterske akcije

� Volonterski Izazov je takmi~ewe
volonterskih akcija realizovanih od
strane svih qudi dobre voqe koji ̀ ele da
naprave pozitivnu promenu u svom
okru`ewu. Volonterski izazov pokrenut
je 2017. godine po prvi put od strane Re-
gionalnog volonterskog centra (RVC).
RVC je dobrovoqna mre`a organizatora
volontiranja sa teritorije ju`nog Ba-
nata, koja afirmi{e i promovi{e ak-
tivnu i pozitivnu ulogu volontirawa u
dru{tvu kroz razvoj  volonterskih pro-
grama i vrednovawe i nagra|ivawe volon-
terskog rada. Radom RVC-a
administratira organizacija za razvoj
karijere i omladinskog preduzetni{tva
“Connecting“ iz Pan~eva. Volonterski
izazov pru`a priliku da se javnost up-
ozna sa qudima dobre voqe, volonterskim
akcijama i wihovim zna~ajem. Nagradom
se `eli da se u~ine vidqivim svi heroje
i heroine koji svojim zalagawem na{e
male svetove ~ine boqim.  Volonterske
akcije mogu da budu iz slede}ih oblasti:
Prevencija zavisnosti, Socijalne ak-
tivnosti za decu i mlade, Briga o stari-
jima, Kultura i umetnost, Za{tita
okoline, Za{tita i zbriwavawe `iv-
otiwa, Briga o siroma{nima, Briga o
besku}nicima, Briga o osobama sa
pote{ko}ama u razvoju, Podr{ka
izbeglicama, Mentorstvo i savetovawe.
Ko mo`e da se prijavi?
Qudi dobre voqe, neformalne grupe,
udru`ewa gra|ana i gra|anki i kompanije
koje su realizovale volontersku akciju
na teritoriji Srbije u periodu od 1. no-
vembra 2016. godine do 1. oktobra 2017. go-
dine.
Kako da se prijavim?
Jednostavno. Popuwavawem prijavnog
formulara i slawem videa sa volon-
terske akcije. 
Rok za prijavu
Regionalni Volonterski Izazov 2017.
otvoren je do 15. oktobra 2017. godine. 

Nagrade
Trenutni nagradni fond iznosi 75.000 di-
nara. Nagrade }e biti uru~ene na tradi-
cionalnom 5. po redu Sajmu volontirawa
koji Regionalni volonterski centar
Pan~evo organizuje povodom Me|unaro-
dnog dana volontera 5. decembra 2017. go-
dine u dvorani “Apolo“ u Pan~evu.
Dodatne informacije o Volonterskom
izazovu mo`ete prona}i na zvani~noj
prezentaciji Regionalnog volonterskog
centra: http://rvc.rs/volonterskizazov/

Sve dodatne informacije putem mejla:
deniz.hoti@connecting.org.rs ili na tel:
063 305 816.

* * *

Volonteri!
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Predstavqamo

Star~eva~ki mesari: Dragan Trajkovi}

Razgovarali smo sa Draganom Trajkovi}em i saznali
pone{to o uslu`nom sviwokoqu - poslu koji jo{ uvek opstaje
uprkos urbanizaciji naseqa i sve savremenijim `ivotnim
navikama sa jedne strane, kao i ekspanziji idnustrije mesa koja
je dramati~no smawila uzgoj doma}ih `ivotiwa u individual-
nim doma}instvima, sa druge strane.

Kada ste po~eli da se bavite ovim poslom?
- Po~eo sam jo{ posle odslu`ewa vojnog roka,

po~etkom osamdesetih godina pro{log veka. Onda sam to nau~io
od oca i uglavnom radio uslu`no prijateqima. Kasnije sam
po~eo ozbiqnije, naro~ito devedesetih godina, kada je nas-
tupila velika kriza i kada su firme po~ele redom da propadaju.

Gde ste radili?
- Radio sam u pan~eva~koj “Utvi“ kao metalostrugar.

Iza mene je dvadeset{est godina u toj firmi.
Da li ste specijalizovali samo sviwokoq ili

obra|ujete i druge `ivotiwe?
- Pod moj no` uglavnom dolaze prasad, jagawci, jari}i

i sviwe, a {to se prera|evina ti~e, radio sam sve ono {to su
qudi `eleli - od topqewa masti do pravqewa kobasica.
Uslu`no o{trim no`eve, a imam i garnituru svojih od preko
dvadeset komada. Pored toga, posedujem dizalicu za podizawe
sviwa na ~engele i uop{te, kompletnu opremu potrebnu za ovaj
posao. Ako neko nema uslove kod svoje ku}e, onda ja sviwu
obradim kod mene, ali uz prisustvo vlasnika gde on odlu~uje
kako `eli da mu pripremim meso.

Da li je ovaj posao te`ak?
- Dugo radim ovo i za mene tu nema vi{e tajni, ali kako

vreme prolazi, postaje mi sve te`e. Da, ovaj posao je zaista
te`ak.

Radite li samo u Star~evu?
- U Star~evu, Dolovu, i kod svih onih koji me poznaju

ili su ~uli za mene.
Mo`e li od sviwokoqa da se `ivi?
- Ne mo`e. Pre svega to je sezonski posao koji inten-

zivno traje od kraja novembra do kraja januara, a izvan tog peri-
oda gotovo da se ne radi.

Aktuelno

Buxet za poqoprivredu za 2017. ve}i je za 3,32 milijarde
dinara u odnosu na 2016, a ~etiri puta vi{e sredstava opredeqeno je za
razvoj mera konkurentnosti, odnosno za subvencionisawe investicija.
Umesto 526 miliona koliko je bilo predvi|eno 2016, u 2017. godini za
to }e biti nameweno 2, 2 milijarde dinara. Poqoprivrednici koji se
bave sto~arstvom mo}i }e od 1. januara 2017. da ra~unaju na podsticaje
za proizvodwu june}eg mesa, kako bi se i ova vrsta sto~arske
proizvodwe unapredila s obzirom na veliku tra`wu na tr`i{tu.
Ozimi usevi u na{em ataru su od pojave jakih mrazeva za{ti}eni sne-

gom, koji je dovoqne visine. Dakle, nije bilo opasnosti od golomraz-
ice. Kako meteorolozi najavquju, do kraja januara o~ekujemo kraj
ledenih dana.

Savet
Lovorov list je na na{em podru~ju poznat kao izuzetan kuli-

narski za~in, koji obroke oboga}uje svojom prepoznatqivom aromom i
prijatnim ukusom. Ali lovor je mnogo vi{e od toga i on donosi mnoge
druge koristi. Lovorov list se jo{ od davnina koristio kao za~in ali
i kao lek, prvenstveno zbog svog antisepti~kog i protivupalnog de-
jstva. Bogat je vitaminima iz B grupe (riboflavin, piridoksin, niacin
i pantonenska kiselina) koji poma`u boqem funcionisawu nervnog i
mi{i}nog sistema, uti~u pozitivno na metabolizam, hormonski status
i dr. Lovor sadr`i i brojne minerale: kalijum, bakar, mangan, kalci-
jum, selen, gvo`|e, magnezijum i cink. ^aj od lovora se upotrebqava u
le~ewu bolesti organa za varewe, anoreksije, gubitka apetita, kod
{e}erne bolesti, kod kardiovaskularnih smetwi, kao i za dezinfek-
ciju prostora u kojima se nalaze virusi gripa, prehlade i razni drugi
mikrobi. Deluje sedativno, pa se koristi i u slu~aju nervoze, napetosti
i kod nesanice, ali ako se pretera sa koli~inom mo`e izazvati halu-
cinacije. Tako|e, lovorov list mo`e biti od velike pomo}i  i u ter-
apiji gihta i reume, a eteri~no uqe lovora se uspe{no koristi u
le~ewu bolesti limfnih ~vorova jer podi`e imunitet i ukoliko samo
nekoliko kapi utrqavate na podru~je limfnih `lezda, olak{a}ete
tegobe. Uqe od lovora se koristi i za inhalirawe kod problema sa dis-
ajnim putevima, ono smawuje neugodni u~estali ka{aq podsti~e nas na
iska{qavawe i izbacivawe sluzi iz plu}a. U fitoterapiji se koriste
listovi koji se beru kada su ve} potpuno razvijeni, nikako mladi. U
kozmetici se odli~nim pokazao lovorov list protiv peruti  i uop{te
za negu ko`e glave i sastavni je deo mnogih krema i losiona za negu
masne ko`e i kose u vidu {ampona.

Zanimqivost

Dugo vremena {qiva je imala veliki ekonomski zna~aj za one
koji je gaje, ali i za dr`avu. Istorija {qivarstva u Srbiji prote`e se
kroz vekove. Na ovim prostorima {qive su gajene u sredwem veku na
manastirskim i feudalnim posedima, a od 13. veka i na imawima se-
qaka. Ipak, u to vreme najvi{e su gajene kru{ke, jabuke, orah, dud, pa
tek onda {qiva. Tokom turskog perioda vo}arstvo se postepeno razvi-
jalo, a {qiva je polako preuzimala primat nad ostalim vo}em. Zbog
toga u na{im ranijim narodnim pesmama vino ima glavnu ulogu, a tek
iz perioda buna i ustanaka skoro sasvim je uzima rakija {qivovica. U
vreme Milo{a Obrenovi}a ula`e se mnogo u razvoj {qivarstva, tako
da izvoz {qiva postaje unosan posao. Sve do 1864. {qive su naj~e{}e
kori{}ene za proizvodwu rakije i pekmeza, a od tada po~iwe i wihovo
su{ewe. Su{ena {qiva bila je namewena, pre svega, trgovini. Naglu
ekspanziju {qivarstvo do`ivqava 1878, kada je u Srbiji ve}ina
vinograda uni{tena filokserom. Tada se napre~ac pove}ava trgovina
{qivom, kao i rakijom {qivovicom. Posle Prvog svetskog rata ras-
tao je broj stabala po`ega~e, a ekspanziju {qivarstvo do`ivqava od
1945. Pored pove}awa broja zasada, naro~ito se razvija proizvodwa
novih sorti. Samo od 1968. do 1977. nekada{wa Jugoslavija dr`ala je
17,56 procenata svetske proizvodwe {qive. Od toga je polovinu pokri-
vala Srbija. Danas, me|utim, nije tako. Srbija jeste najve}i proizvo|a~
{qiva u odnosu na broj stanovnika (godi{we se proizvede trideset
osam kilograma po stanovniku), ali najvi{e se, zbog lo{ijeg
kvaliteta, koristi za rakiju. U Institutu za vo}arstvo u ^a~ku
stvoreno je trinaest autenti~nih sorti: ~a~anska rana, valerija,
~a~anska lepotica, ~a~anska najboqa, jelica, ~a~anska rodna, vaqevka,
~a~anska pozna i dr. Zanimqivo je da neke od wih danas uglavnom gaje
u nekim evropskim dr`avama, a ne kod nas.  

Tr`i{te

Pija~ni dani u Star~evu su svakog ~etvrtka i nedeqe. 

Star~eva~ke brazde

Krompir...................... 35 din/kg

Crni luk...................... 30 din/kg

Beli luk.................... 250 din/kg

Jabuka..................... 40-60 din/kg

Mandarina........... 90-120 din/kg

Banana....................... 100 din/kg

Limun......................... 120 din/kg

Suve {qive.............. 200 din/kg

Sir.............................. 300 din/kg

Med............................. 600 din/kg

Pi{e: dipl. ing. Darko Je{i}

Trajkovi}
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KULTIvator &

Upoznajmo se...

Kako se zove{?
- Tamara Salihovi}.
Kako te zovu?
- Tamkela.
Kad si ro|ena?
- 16. februara 2002. 
godine.
Kako bi sebe opisala u
jednoj re~enici?
- Borac, vesela i radoz-
nala osoba koja se bori
protiv nepravde.
[kola?
- O[ "Vuk Stefanovi}
Karaxi}".
Uskoro }e{ biti maturan-
tkiwa. Da li ti rastanak
te{ko pada?
- Rastanak mi izuzetno
te{ko pada. Nadam se da
}emo svi ostati u
kontaktu nakon
zavr{etka osnovne
{kole.
Nastavnici koje }e{
pamtiti?
- Me|u wima se najvi{e
izdvaja moja razredna,
Jovanka Risti}.
Koju sredwu {kolu namer-

ava{ da upi{e{?
- Ekonomsku.
[ta radi{ u slobodno
vreme?
- Dru`im se s prijate-
qima, gledam filmove,
~itam kwige i treniram
odbojku.
Koju muziku slu{a{?
- Sve {to mi se
dopadne.
Omiqena pesma?
- "Mogla sam", Milica
Pavlovi}.
Omiqeni peva~?
- Sa{a Kova~evi}.
Omiqena peva~ica?
- Milica Pavlovi}.
Najdra`i stih?
- "Vetar u le|a da ti
daje kada vetra nes-
tane..."
[ta ti je va`no u
muzici?
- Dobar i kvalitetan
tekst.
[ta te opu{ta?
- Odbojka, dru`ewe sa
prijateqima i {oping.
[ta gleda{ na TV-u?

- Muzi~ki program.
[ta ne gleda{ na TV-
u?
- Politi~ke emisije.
Omiqena kwiga?
- "Devojka od pa-
pira", Gijom Muso.
Omiqeni film?
- "Dok nisam srela
tebe".
Omiqeni glumac?
- Leonardo Dikaprio.
Omiqena glumica?
- Sandra Bulok.
Omiqeni sport?
- Odbojka.
Za koga navija{?
- Za "Crvenu zvezdu".
Gde izlazi{?
- Uglavnom {etam sa
drugarima po gradu,
idemo u bioskop ili na
kola~e.
[ta si kao mala htela da
bude{ kad odraste{?
- Peva~ica.
^ega se pla{i{?
- Mraka i gu`ve, i jako
sam sujeverna.
[ta ti smeta kod drugih?

- Licemerje.
Tvoje vrline?
- Iskrena, pravedna, 
komunikativna.
Tvoje mane?
- Tvrdoglava i 
impulsivna.
Najboqi drugovi?
- Aleksandar, Lazar,
Sr|an i Raca.
Najboqe drugarice?
- Sawa, Sara i Nata{a.
[ta bi poru~ila mladima
u Star~evu?
- Iskoristite svaki dan
maksimalno, u`ivajte,
radite na sebi, budite
uporni i nikad ne odus-
tajte.

(nastavak)

Poqoprivredni inventar je
podeqen ovako: dolazila je jedna se-
jalica za `ito na 175 k.j. (katas-
tarskih jutara prim. aut.), sejalica
za kukuruz na 356 k.j., kosa~ica
veza~ica na 464 k.j., kosa~ica
bezveza~ica na 1035 k.j., seckalica
na 321 k.j., kruwa~a na 293 k.j.,
prekrupa~a na 1000 k.j., kowska
grabuqa na 745 k.j., jednoobrazni
plug na 68 k.j., plug kopa~ na 133 k.j.,
plug para~ na 129 k.j., dvoobrazni
plug na 316 k.j., jedna brana na 122
k.j., drveni vaqak na 217 k.j., jedna
kola na 110 k.j., jedna saona na 305
k.j., vetrewa~a na 324 k.j. 

Svako selo je dobilo 3-4
separatora za mleko zavisno od
broja porodica i povr{ine zemqe, a
trebalo je voditi ra~una da separa-
tori budu {to ve}eg kapaciteta u
mestima gde }e biti naseqen ve}i
broj porodica.

Od radne stoke na 100 k.j.
zemqe i{lo je 0,14 pastuva, 1,16 kas-
trata, 1,5 kobila, 0,14 mula i 0,21 vo
i bik. Od doma}e stoke na 100
kolonisti~kih porodica podeqeno je
33 krave, 20 junica, 1,41 bik ili
jedan bik na 40 krava, tri komada ju-
nadi, {est mu{kih teladi, osam `en-
skih teladi, 2,40 komada nerastova,
40 krma~a, 100 nazimadi, dva ovna,
25 ovaca, {est dvizadi (ovan star
dve godine prim. aut.), osam jagwadi,
2,30 {kopaca i 0,40 `drebadi.

Na samom kraju dokumenta je
napomena kojom se nala`e da se ovim
uputstvima mora upravqati tokom
raspodele `ivog i mrtvog inventara
kolonistima spoqne kolonizacije
koji jo{ treba da stignu, a da se pri-
likom podele nadle`ni strogo
pridr`avaju gorenavedenih tablica.
Nakon skra}enog pozdrava S.F. -
S.N. (Smrt fa{izmu - Sloboda nar-
odu) slede potpisi referenta Ode-
qka narodne poqoprivredne
imovine D. Vijackog i predsednika
pan~eva~kog Sreskog narodnog odb-
ora, Save Tajdi}a. Sadr`aj naloga je
k znawu primio referent narodne
imovine u Star~evu, Draga Mili}ev.

Kolonisti

Istorija
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Star~evo, Lewinova 41

Tel/Faks: 013/631-032

PO[TOVANI STAR^EVCI,

kod nas mo`ete nabaviti po povoqnim 

cenama slede}u robu:

* CEVI kvadratne, pravougaone,

okrugle i pocinkovane

* vodovodni, sanitarni, kanaliza-

cioni i elektromaterijal

* elektrode, brusni i rezni alat

* cement, kre~ i beomal

* giter blok, monte, ciglu i 

betonsko gvo`|e

Hvala vam {to kupujete kod nas.

* Proizvodwa i ugradwa 

auto stakala svih vrsta.

* Traktorska stakla

* Stakla za gra|evinske ma{ine

* Zastakqivawe gra|evinskih    

objekata

* Rezawe stakala na meru

* Police, vitrine, stolovi
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U susret praznicima
Hladno je, nema snega, ali zima polako dolazi. Moje omiqeno

doba u godini je upravo ovo - zima, praznici, slave, Bo`i}, Nova godina.
Ne volim da provodim zimske praznike bez snega, nije zabavno, ne
ose}am se lepo. Ali nadam se da }e pasti mnogo belog snega i da }e
pokriti celo Star~evo. Mnogo volim zimske praznike jer ja slavim
oba Bo`i}a. Moj deka je bio katolik, pa zato moja baka napravi divnu
ve~eru i pozove rodbinu. 

Zimi je Trg oki}en, ulicama se {iri divan miris hrane, i
ku}e su oki}ene, a svu tu lepotu upotuwava sneg. Kod praznika ima jedna
stvar koju nikako ne volim: to su petarde, dimne bombe i takve stvari.
To ne ~ini prazni~ni duh. Vatromet je lep, ali kada se iznenada pojavi,
wegova pucwava me upla{i. Bo`i} uglavnom provodim gledaju}i
bo`i}ne crta}e, sedim pored tople pe}i, pijem toplu ~okoladu sa
{lagom i prelivom od karamele i jedem tople kola~i}e. Kada je ve~era
gotova, sedim sa rodbinom za stolom, jedemo, pri~amo, smejemo se, jed-
nostavno re~eno, u`ivamo. Kasnije se poigram sa bratanicom, pevamo
bo`i}ne pesme, korin|amo... [to se ti~e ki}ewa pred praznike, jelku
kitim s bratom, ka~im lampice na zid, mama i tata stavqaju lampice
na bor u dvori{tu, moj pas se raduje zbog hrane. Kasnije idemo do parka
i igramo se u snegu sa mojim psom. Nova godina je jo{ boqa, igram s
porodicom razne igre dok sat ne otkuda pono}. Posle idemo i svima
~estitamo, pu{tamo vatromet. Evo tako ja provodim praznike. Zima
mi je najomiwenije doba u godini, nadam se da je i vama.

An|ela 
Velimirovi} 6/1

Zima najavquje svoj dolazak

Godina je pri kraju, sti`e zima, a zima mi je svake go-
dine sve dra`a i dra`a. Imam malo obaveza oko {kole i mogu
da se odmorim, mogu du`e da spavam...

Iako je spavawe meni jako bitno, ponekad volim da se
probudim rano i ugledam sneg koji je prekrio travu, puteve,
krovove ku}a i tada rado iza|em napoqe sa bratom i sestrom
na igru. Tu su i divni praznici o kojima svi u ku}i pri~amo,
spremamamo poklone i nadamo im se. Nadam se da }e ove godine
biti mnogo snega, pa ako ne oti}i }u s porodicom na zimski
odmor. Iako hladna, zima zna da bude ~arobna uz topli dom i
vi|awe sa najbli`ima, lepe praznike i zabavu sa porodicom da
bi hladno}u i puste ulice zamenili dobrim raspolo`ewem.

To je sve {to `elim od ove zime, a za svoju porodicu i
prijateqe najlep{e uspomene i sve sre}ne praznike.

Sta{a Jevremovi} 6/2

^udesni svet detiwstva

Moje detiwstvo je bilo ma{tovito i razigrano. Bila
sam sre}na i bezbri`na okru`ena mamom, tatom, tetkom, babom
i dedom. U mom detiwstvu, uvek kad bi mama i tata oti{li na
posao, pored mene bi bili baba i deda. Godi{wa doba su polako
i{la jedno za drugim, ja bih svako na svoj na~in volela. Jesen
bih volela zbog opadawa li{}a i zbog mog ro|endana, zimu zbog
snega i odlaska u Kragujevac kod babe i dede i tetke. Prole}e
zbog `ivotiwa koje se bude iz zimskog sna, a leto sam posebno
volela i to je moje omiqeno godi{we doba. Svakog dana bi me
mama obradovala kola~ima, deda nekom igra~kom, baba nekom
igrom kao {to su “mice“ i “ne quti se ~ove~e“ a tata nekom
ode}om. U mom detiwstvu moji omiqeni crtani filmovi su
bili “Nodi“ i “Jagodica Bobica“. Moje detiwstvo je zaista
lepo i volela bih da svi mo`emo imati tu de~iju ma{tu zauvek.

Teodora Pendi} 5/2

* * *

Detiwstvo je jedan dug `ivotni period.
To je vreme puno beskona~ne igre i ma{tawa. Deca

u`ivaju i igraju se do mile voqe po{to nemaju ni briga ni
obaveza. Ponekad, deca zami{qaju i izmi{qaju razne stvari.
Sve je tako bajno i lepo dok ne po~ne {kola. Ona smawuje vreme
za igru i zabavu. I kako se raste, sve je te`e. U vi{im razredima
uvek se primeti kako su prethodni razredi mnogo lak{i. Kada
deca porastu i zaposle se, bi}e im mnogo te`e. Svi se se}aju svog
detiwstva i ~ega su se igrali i {ta su sve nau~ili. Kao deca svi
su nau~ili da voze bicikl, igraju igrice, pi{u, hodaju... A
igrali su se igara poput `murke, pantomime, ma{tawa... Dok su
deca mala ne brinu se ni o ~emu i ne memoraju ni na {ta da paze,
jer su za to odgovorni roditeqi, al kako odrastaju sve vi{e to
rade sami. Od detiwstva nastaje jedna nova re~: “detiwstvo“.
Detiwasto se pona{aju oni qudi koji ne `ele da odrastu i
pona{aju se kao deca.

Mislim da je lepo biti dete i u`ivati i `ivotu.

Jelena Jovanovi} 5/1

Stranica moje autobiografije

Od toliko qudi na ovoj planeti, nema nigde osobe sa
istom naravi. Svako je druga~iji, pa sam ipak posebna. Posebna
sam svojim roditeqima kojima sam prvo dete. Posebna sam i svo-
joj mla|oj sestri kojoj sam, na neki na~in, uzor iako to ne bi
volela, jer `elim da bude boqa od mene. Posebna sam svojoj na-
jboqoj drugarici, kao i ona meni. U horoskopu sam {korpija,
najhrabriji i najmrzovoqniji znak. Na prvi pogled i izgledam
tako, vaqda to pokazujem svojim stavom. Ali kad me qudi malo
boqe upoznaju, shvate da nisam takva osoba i da u stvari sam
vesela, zabavna i uvek na raspolagawu kada ti treba podr{ka
ili pomo}. Zbog moje naravi ne mo`e mi svako biti prijateq,
ali ja to i ne `elim. Ho}u da imam prijateqe koji }e, kada me
svi osu|uju biti uz mene. U dana{wem svetu je te{ko na}i
pravog prijateqa, onog ko }e te razumeti. Ono {to najvi{e
mrzim je la`, a ono {to najvi{e cenim je iskrenost, jer mislim
da sve treba da bude zasnovano na istini. Imam puno mana i vr-
lina. Moje mane su tvrdoglavost, lewost i ponekad drskost. Vr-
line sam ve} nabrojala kroz pisawe. Nisam savr{ena. Nisam
najlep{a, najboqa, najpametnija ali sam zato zadovoqna sobom.
Ja sam ja. I vi budite posebni, nemojte biti ne~iji klon.
Stvorite svoju sopstvenu li~nost. Samo tako mo`ete biti ono
{to zapravo jeste i u`ivati u `ivotu.

Anastasija 
Kova~evi} 8/1

Radovi u~enika

Igra
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Fudbal

Milo{ Zari} - fudbaler u usponu
Milo{ Zari} je ro|en 1997. godine u Pan~evu. Osnovnu

{kolu zavr{io je u Star~evu, a trenutno poha|a sredwu
ma{insku {kolu u Pan~evu.

Wegov uspeh proizilazi iz qubavi prema fudbalu.
Po`rtvovano{}u, uporno{}u i zalagawem  na terenu, ostvario
je uspeh. Sa nepunih {esnaest godina debitovao je kao bonus
igra~ za prvi tim Borca, a sa punih {esnaest godina igrao je
Vojvo|ansku ligu u kojoj je tada tim iz Star~eva nastupao. Jo{
tada su mnogi za wega govorili da je talentovan igra~ i da }e iz-
graditi dugu i uspe{nu karijeru.

Koliko dugo se bavi{ fudbalom?
- Kao detetu, omiqena igra~aka bila mi je lopta pa sam

tako, igraju}i se sa drugom decom, zavoleo fudbal. Moji prvi
treninzi po~eli su kada mi je bilo devet godina i od tada se, sa
mawim prekidima, aktivno bavim ovim sportom. Prvi trener
mi je bio Miroslav @eki} i tada sam nastupao u selekciji pio-
nira. Zatim sam pre{ao u kadete, potom sam igrao za omladince
Borca. Za prvi tim nastupam od svoje {esnaeste godine, kao
bonus igra~.

Da li redovno trenira{? Uskla|uje{ li fudbal i
svoje svakodnevne aktivnosti?

- Redovan sam na treninzima. Volim vreme koje
provodim na terenu, volim dru`ewe sa svojim saigra~ima na
terenu i van njwega tako da mi je zadovoqstvo da dolazim na
treninge. Osim {kole, nemam neke druge aktivnosti koje bi me
spre~ile da redovno treniram.

Kakvi su uslovi trenirawa?
- Izuzetno sam zadovoqan. Mi smo jedini klub koji ima

reflektore i tribine na stadionu u Ju`nobanatskoj, petoj ligi,
koju trenutno igramo. U posledwih nekoliko godina do{lo je
do renovirawa stadiona pa je na taj na~in omogu}eno trenirawe
u mnogo boqim uslovima nego {to je to ranijih godina bilo.

[ta je, po tebi, obele`ilo godinu iza nas?
- Pro{lu, 2016. godinu, obele`ili su lo{i rezultati

koji su nas doveli do desetog mesta na tabeli. Trener Miqan
Blazojei}, za koga imam samo re~i hvale, napustio je na{ klub
pa je i to uticalo na lo{ zavr{etak sezone. Nadam se da }emo
posle pripremnog dela koji sledi, novu fudbalsku godinu
po~eti dobrim rezultatima i da }emo u prole}nom delu poprav-
iti nivo igre i trenutno stawe na tabeli.

Kakvi su planovi za budu}nost?
- Moji trenutni planovi su da ostanem u Borcu. Voleo

bih da u po zavr{etku fudbalske karijere zavr{im i vi{u
{kolu za trenera kako bih stekao licencu kojom }u mo}i da
treniram neke nove, mlade i talentovane de~ake. Treniraju}i
za Borac jo{ vi{e sam zavoleo fudbal tako da mi je najve}a
`eqa da svoju fudbalsku karijeru zavr{im u klubu koji je od
mene stvorio ovo {to danas jesam.

Jelena Jovanovi}

RAGBI

ponovo u Temi{varu
� Ragbi-veterani star~eva~kog Borca su u subotu, 14. januara,
sa svojim prijateqima iz Pan~eva i Vr{ca, ponovili ekskurz-
iju u Temi{var povodom Ragbi lige Evrope. Ovog puta doma}i
Saraceni su trebali da igraju utakmicu protiv ekipe Star
fans iz Pariza ali zbog lo{eg vremena i nepripremqenog
terena utakmica je odlo`ena. Ekskurzija se nastavila obi-
laskom grada gde su nai{li na restoran “Kara|or|e” ~iji je
vlasnik srpskog porekla. Nakon zajedni~kog ru~ka
star~eva~ki ragbi-veterani su svratili u Vr{ac kod svojih
ragbi prijateqa. Star~eva~ki ragbisti ka`u da }e se ovakva
dru`ewa nastaviti u zimskom periodu a ne samo tokom leta i
jeseni dok traju turniri.

Milo{ Zari}

� Borac se trenutno nalazi na 10. mestu na tabeli sa osvojenih
17 bodova. Sledi pripremni deo za prole}ni deo prvenstva,
koji po~iwe 22. januara. U narednom, 16. kolu, Borac je doma}in
ekipi Vulturula iz Grebenca, koja se nalazi na 14. mestu. na
tabeli.
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Odbojka

Nakon prvog dela sezone Odbojka{ki klub Borac
nalazi se na petom mestu na tabeli Prve lige Srbije sa 20 osvo-
jenih bodova iz deset odigranih utakmica. Svoje takmi~ewe
Star~evci nastavqaju krajem januara, kada im u goste dolazi OK
Kosovska Mitrovica, ekipa koja je ostvarila pobedu vi{e. 

Zimska pauza je bila kratka, ali su je odbojka{i Borca
iskoristili da se maksimalno pripreme za nastavak sezone,
ka`e trener Du{an Jovi}.

- Bilo je naporno. Dosta smo radili i imali smo neko-
liko problema sa bolesnim igra~ima, jer nas virus nije
zaobi{ao, ali smo se trudili da radimo dobro. Privodimo
pripreme kraju i spremni, nadam se, do~ekujemo prvu utakmicu.
Forma ide uzlaznom putawom. Ako poredimo tim sa prvim delom
sezone, malo smo ja~i jer su se vratili neki povre|eni igra~i,
ali smo imali problema sa bolestima, pa nismo bili kompletni
na svim treninzima ali sada smo kompletni, zdravi i trudimo
se da se uigramo {to vi{e do prve utakmice, izjavio je Du{an
Jovi}, trener OK-a Borac.

Jovi} dodaje i da, kao i u dosada{wem toku sezone, we-
gova ekipa o~ekuje pobedu.

- Uvek idemo na pobedu i nikada ne}u re}i da o~ekujem
dobru borbu ili ~astan poraz. Siguran sam da }emo se boriti,
poznajemo protivnika, oni su veliki rivali i siguran sam da }e
biti odli~na utakmica, dodao je Jovi}.

Iako je Borac petoplasirana ekipa na tabeli, mala je
bodovna razlika, pa bi jedna pobeda mogla dosta toga da promeni.

- Svi smo blizu, liga je izjedna~ena, tako da jedna
pobeda mo`e da zna~i razliku izme|u petog i drugog mesta,
zakqu~io je trener star~eva~kog liga{a.

Ko{arka{ki klub Borac nastavio je sa treninzima
posle novogodi{wih praznika, 9. januara, sa svim selekcijama.
U narednom periodu slede pripreme za nastavak takmi~arske
sezone Kvalitetne lige Vojvodine za mla|e pionire, decu
ro|enu 2004. godine, koji }e, 29. januara, gostovati ekipi KK-a
Radni~ki u Kovinu.

Najmla|i ~lanovi kluba, deca 2007. i 2008. godi{te, 28.
januara }e  u~estvovati u Beogradu na Beogradskom sajmu
povodom 17. memorijalnog turnira “Rajko @i`i}“. Za ostale
selekcije, sledi niz prijateqskih utakmica.

boRAc pETi nA TAbEli

pioniRi nA dRugoM MESTu

Ko{arka

Tabela Kvalitetne lige Vojvodine
(mla|i pioniri) 

1. KRIS KROS 2 Pan~evo 7  7  0 436:241 14
2. BORAC Star~evo 5  4  1 276:238 9
3. KRIS KROS 1 Pan~evo 6  3  3 277:293 9
4. OPOVO 99 Opovo 7  1  6 271:345 8
5. TAMI[ Pan~evo 7  1  6 276:332 8
6. RADNI^KI Kovin 5  2  3 199:278 7
7. MLADOST Omoqica 3  2  1 121:129  5

SNAGA Po~etnik ste i po prvi put ste u teretani. Prvo
pitawe koje sebi postavqate je - ~emu sve ove ma{ine slu`e? Zagrejali
ste se malo na traci i onda kre}e obigravawe oko sprava - svaku probate
po malo da vidite kako funkcioni{e. Obi{li ste ih nekoliko i niste
shvatili kako {ta ide i onda ka`ete sebi - ma idem da uradim
trbu{wake, jo{ malo kardio i - odoh ku}i. Ovo }e se ponoviti na neko-
liko treninga i vi }ete zakqu~iti da je teretana bezveze. Ne radite
to! Prona|ite teretanu koja odgovara va{im potrebama i zahtevima
ali koja na prvom mestu ima kvalifikovane instruktore i trenere koji
}e vas na pravi na~in uvesti u pri~u o ve`bawu. Dajte teretani, pa time
i sebi, {ansu i ve`bawe }e postati sastavni deo va{eg `ivota

Kada ste pro{li taj prvi korak u odabiru teretane, slede}e
sa ~ime se susre}ete je nedostatak samopouzdawa. Svi su boqi, ve}i,
sna`niji od vas - {ta vi uop{te tra`ite tu? NORMALNO je da niste
u kondiciji! NORMALNO je da ne mo`ete da uradite 20 trbu{waka!
NORMALNO je da ne mo`ete da podignete 100 kg iz ben~a! Pa, vi ste
po~etnik! Nemojte se optere}ivati time. Vi ste tu zbog sebe a ne zbog
drugih! Postavite jasan ciq i krenite ka wemu. SVAKO mo`e da
smr{a! SVAKO mo`e da oja~a! SVAKO mo`e da oblikuje telo onako
kako ho}e! Kqu~ u ovom sportu je upornost tj. kontinuitet. Ako budete
radili kako treba, ve} za mesec dana situacija }e se promeniti. 

Ok, prona{li ste teretanu koja vam odgovara, iza{li na kraj
sa sumwom u sebe, vreme je da po~nemo da treniramo. Prva i osnovna
stvar na treningu je zagrevawe. Za vas je bitno da pro|ete kroz tri faze
zagrevawa: op{te zagrevawe od 10 minuta na bilo kojoj od kardio sprava
bi}e dovoqno da pove}ate puls, temperaturu tela, mi{i}a a time i
prokrvqenost pomo}u koje }e kiseonik i hranqive materije krenuti
ka mi{i}ima. Bitno je da zapamtite da ovo nije kardio ili kondicioni
trening ve} lagano zagrevawe do pojave prvog znoja. Ne preterujte.
Zatim, stati~ko i dinami~ko zagrevawe. Se}ate se onih ve`bi sa
fizi~kog? Pro|ite celo telo po~ev{i kru`ewem od zgloba vrata, ra-
mena, ruku pa preko kukova, kolena itd. Nas kraju, specifi~no zagre-
vawe: kada ste zagrejali zglobove pre}i }ete na specifi~no zagrevawe
a u ovom na{em slu~aju to }e biti prve dve serije svake ve`be koja nam
je po programu toga dana. Nakon toga dolaze tek one radne serije u ko-
jima idemo do otkaza. 

Dobro ste uradili zagrevawe i prelazimo na izvo|ewe
ve`bi: pretpostavimo da vam je neki instruktor ili trener pokazao
kako se ve`ba pravilno radi. Naravno, prva 2-3 treninga uobi~ajeno je
usredsrediti se samo na tehniku izvo|ewa jer ako u isto vreme budete
razmi{qali o pravilnosti, stezawu mi{i}a, disawu, brzini pokreta
itd.- izgubiste se vi potpuno. Slede}i korak je iskqu~ivo na vama.

Mo`e vam neko pokazati tehniku i uputiti vas na to koji
mi{i} treba da osetite ali vi sami morate uspostaviti kontrolu nad
mi{i}em i maksimalno ga kontrahovati tj. stegnuti. Svako mo`e
pomeriti optere}ewe iz polo`aja A u polo`aj B ali se efikasnost
rada meri ba{ tom ja~inom kontrakcije. Pro|ite u glavi ceo pokret -
od po~etnog polo`aja gde treba da osetite blago istezawe mi{i}a pa
do krajweg gde }ete stegnuti mi{i} i zadr`ati se sekund u tom
polo`aju. Razmi{qajte o tome {to radite, nemojte samo dizati tegove!

Nasuprot tome {to mnogi misle da ono zavisi od ve`be do
ve`be, istina je da je tehnika disawa definisana pravilom i uvek je
ista. A pravilo glasi: izdisaj je UVEK pri te`em delu tj. u zavr{noj
fazi pokreta! U startnoj poziciji uzima se vazduh i dr`i prve 2/3
pokreta. U posledwoj tre}ini, vazduh se lagano izbacuje i mi{i} mak-
simalno ste`e. Kako se vra}amo u po~etni polo`aj tako polako
udi{emo i iznova po~iwemo isto. Na nekim ve`bama, takav na~in di-
sawa bi}e vam potpuno logi~an a na nekim }ete morati  za po~etak malo
vi{e da razm{qate. U svakom slu~aju, do sada ste savladali osnovnu
tehniku izvo|ewa ve`bi pa se sada mo`ete opu{tenije baviti disawem.
Kada i to savladate, prelazimo na brzinu pokreta...

NAGRADNA IGRA

“Star~eva~ke novine“ i “Star-xim“ vas nagra|uju
BESPLATNOM mese~nom ~lanarinom za

ve`bawe u “Star-xim“ teretani!

DONESITE OVAJ KUPON
U REDAKCIJU NA[EG LISTA KOJA SE

NALAZI U MESNOJ ZAJEDNICI
i u~estvujte u nagradnoj igri!

Ime i prezime i br. telefona _____________

____________________________________________
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